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Από το υπ’ αριθ. 22/2012 πρακτικό συνεδρίασης  
του Δημοτικού Συμβουλίου του Δήμου Βέροιας 

 
Αρ. απόφ. 717/2012                                                      

Π ε ρ ί λ η ψ η 
Έγκριση απολογισμού, ισολογισμού και 
αποτελεσμάτων χρήσης Δήμου Βέροιας, 
διαχειριστικής περιόδου 2011. 

 
         Σήμερα 10 Δεκεμβρίου του έτους 2012 ημέρα της εβδομάδας Δευτέρα και ώρα 16:00 συνήλθε 
σε ειδική τακτική συνεδρίαση το Δημοτικό Συμβούλιο στην αίθουσα συνεδριάσεων του Δημοτικού 
Συμβουλίου Βέροιας, Μητροπόλεως 46, στο Δημαρχείο, ύστερα από την με ημερομηνία 6-12-2012 
γραπτή πρόσκληση του Προέδρου που δόθηκε σ’ όλους τους Συμβούλους, τους Προέδρους 
Δημοτικών & Τοπικών Κοινοτήτων, τους Εκπροσώπους Τοπικών Κοινοτήτων, τον Πρόεδρο του 
Τοπικού Συμβουλίου Νέων και στην Δήμαρχο, σύμφωνα με τις διατάξεις του άρθρου 67 του Ν. 
3852/2010 και του άρθρου 7 του Ν. 3443/2006 και του άρθρου 163 του Ν. 3463/2006 «Κύρωση του 
Κώδικα Δήμων και Κοινοτήτων». 
          Αφού διαπιστώθηκε  ότι παραβρίσκεται η Δήμαρχος και ότι υπάρχει νόμιμη απαρτία, αφού επί 
συνόλου 41 μελών βρέθηκαν παρόντα  36 μέλη: 

 
                  Παρόντες                                                                                           Απόντες 

1)Δ. Δάσκαλος, 2)Μ. Σουμελίδης, 3)Θ. Θεοδωρίδης, 
4)Γ.Μιχαηλίδης, 5)Α. Λαζαρίδης, 6)Ν. Τσιαμήτρος, 
7)Β.Σταυροπούλου-Μπακαμτζόγλου, 8)Ε. Αρχοντάκη-Γεωργίου, 
9)Π. Παυλίδης, 10)Θ. Αγγελίνας, 11)Λ. Πουλασουχίδης, 
12)Κ.Βοργιαζίδης, 13)Ν. Μωυσιάδης, 14)Ν. Μαυροκεφαλίδης, 
15)Π. Τσαπαρόπουλος, 16)Α. Καγκελίδης, 17)Μ. Παπαϊωάννου, 
18)Θ. Κορωνάς, 19)Γ. Κάκαρης, 20)Β. Παπαδόπουλος, 
21)Λ.Τσαβδαρίδης, 22)Α. Νεστορόπουλος, 23)Α. Γκαμπέσης, 
24)Κ.Κοστογλίδου, 25)Α. Βασιάδης, 26)Β. Γιαννουλάκης, 
27)Χ.Τσιούντας, 28)Ε. Γουναράς, 29)Γ. Σουμπέκας, 
30)Κ.Παναγιωτίδης, 31)Δ. Γκέκα, 32)Α. Παπαδόπουλος, 
33)Σ.Κουμτσίδης, 34)Ι. Σοφρόνωφ, 35)Γ. Μελιόπουλος, 
36)Ι.Αγγέλογλου. 

Χ. Κούτρας, Χ. Γαϊτάνου, 
Τ.Χατζηαθανασίου, Κ. Συμεωνίδης, 
Κ.Κουτσαντάς. 

     Παρόντες πρόεδροι Δημ. & Τοπ. Κοινοτήτων                                         Απών Πρόεδρος 
         & Εκπρόσωποι Τοπ. Κοινοτήτων                                                               Τ.Σ. Νέων 

Η. Τσιαμήτρος, Δ. Κουλουριώτης, Σ. Μισοκέφαλος, Ν. Αγγέλου. Κ. Καπανίδης 

Απόντες πρόεδροι Δημ. & Τοπ. Κοινοτήτων 
& Εκπρόσωποι Τοπ. Κοινοτήτων 

Χ. Δουλγερίδου, Θ. Σούλας, Ι. Λιάτσιου, Σ. Κρομμύδας, Ε. Εμμανουηλίδης, Η.Σοφιανίδης,  Α. 
Βοργιαζίδου, Ι.Παπαδόπουλος, Α. Πέτρου, Ε. Κελεσίδης, Α. Κακαγιάννης, Α.Ορφανίδου, Η. Μπατσαράς, 
Σ. Ρίσσου, Γ.Οικονόμου, Ι. Χειμώνας, Κ. Νένος, Χ. Τσανασίδης, Ι. Καπετανίδης, Π. Ποταμόπουλος, Π. 
Πιτούλιας, Κ.Τζήμας, Μ. Λαμπριανίδης, Μ. Τέτος. 

 
Σημείωση: Κατά τη συζήτηση της αριθ. 717/2012 απόφασης αποχώρησαν οι κ.κ. Σ.Κουμτσίδης και 
Α.Βασιάδης. 

 
 
 

 



Στη συνέχεια ο πρόεδρος, εισηγούμενος το μοναδικό θέμα της ημερήσιας 
διάταξης, έθεσε υπόψη του συμβουλίου το από 5-12-2012 εισηγητικό σημείωμα της 
αντιδημάρχου οικονομικών Ελισάβετ Αρχοντάκη, που έχει ως εξής: 
      Σύμφωνα με τις διατάξεις του άρθρου 163 του Ν.3463/06 του Δ.Κ.Κ. και των 
άρθρων 72 και 267 του Ν.3852/10, ως το τέλος Μαϊου εκείνος που ενεργεί την ταμειακή 
υπηρεσία του δήμου υποβάλλει δια του Δημάρχου στην Οικονομική Επιτροπή 
λογαριασμό της διαχείρισης του οικονομικού έτους που έληξε.  
      Μέσα σε δύο (2) μήνες αφότου παρέλαβε τα ανωτέρω στοιχεία, η Οικονομική 
Επιτροπή τα προελέγχει και το αργότερο (5) ημέρες μετά την λήξη του διμήνου 
υποβάλλει τον απολογισμό και ,προκειμένου για Δήμους που εφαρμόζουν το κλαδικό 
λογιστικό σχέδιο, τον ισολογισμό και τα αποτελέσματα χρήσεως μαζί με έκθεσή της στο 
Δημοτικό Συμβούλιο.  
      Το Δημοτικό Συμβούλιο μέσα σε προθεσμία δύο (2) μηνών αφότου παρέλαβε τον 
απολογισμό, τον ισολογισμό, τα αποτελέσματα χρήσεως και την έκθεση της Οικονομικής 
Επιτροπής, αποφασίζει με πράξη του, για την έγκριση του απολογισμού και του 
ισολογισμού και διατυπώνει τις παρατηρήσεις του σχετικά με αυτόν, σε ειδική γι’ αυτό το 
σκοπό συνεδρίαση στην οποία παρίσταται και ο διευθυντής των οικονομικών υπηρεσιών 
του Δήμου.   
      Στους Δήμους που εφαρμόζουν το κλαδικό λογιστικό σχέδιο στην ανωτέρω ειδική 
συνεδρίαση  του Δημοτικού Συμβουλίου καλείται και παρίσταται και ο ορκωτός 
ελεγκτής-λογιστής ή ο αναπληρωτής του, ο οποίος συνέταξε το πιστοποιητικό ελέγχου. 
       Με την ολοκλήρωση των ισολογισμών και των αποτελεσμάτων χρήσεως του 
έτους 2011 και ύστερα από τις με αρίθμ.454/12 και 678/12 Αποφάσεις Οικονομικής 
Επιτροπής, σύμφωνα με τις οποίες  έγινε ο προέλεγχος του απολογισμού και ισολογισμού 
του  Δήμου Βέροιας, σε εφαρμογή των διατάξεων του άρθρου 163 του Ν.3463/06,  σας 
υποβάλλουμε τον απολογισμό και ισολογισμό της  Διαχειριστικής Χρήσης (1 Ιανουαρίου 
– 31 Δεκεμβρίου 2011), συνοδευόμενα από έκθεση ελέγχου της Οικονομικής Επιτροπής 
και παρακαλούμε ν’ αποφασίσετε: 
      1- Για την έγκριση ή μη του Απολογισμού και Ισολογισμού έτους 2011 του Δήμου 
Βέροιας, αφού σας γνωρίσουμε ότι: 
        Ο απολογισμός του Δήμου Βέροιας του έτους 2011 παρουσιάζει: Εσοδα: 
41.898.439,70€  Εξοδα: 38.796.603,54€  και Χρηματικό Υπόλοιπο: 3.101.836,16€. 
       Ο ισολογισμός του Δήμου Βέροιας χρήσης 2011 παρουσιάζει: Γενικό Σύνολο 
Ενεργητικού: 142.490.719,71€, Γενικό Σύνολο Παθητικού: 142.490.719,71€  
Καθαρά Αποτελέσματα (Πλεόνασμα) Χρήσης: 37.617.86€ 

Και κάλεσε το συμβούλιο ν’ αποφασίσει σχετικά. 
 Πρόεδρος: Συνάδελφοι, συνεδριάζουμε σήμερα, σύμφωνα με το άρθρο 67 του 
Ν.3852, το άρθρο 7 του Ν.3443/2006 και του άρθρου 163 του Ν.3463/2006 Κύρωση του 
Κώδικα Δήμων και Κοινοτήτων. Όπως είχε υποχρέωση ο Δήμος δια της δημάρχου, 
προσκάλεσε τον ορκωτό λογιστή ελεγκτή κ.Σμαΐλη Δημήτρη σύμφωνα με το άρθρο 163 
και παρευρίσκεται εδώ για να μας παρουσιάσει την έκθεσή του. Δήμαρχος: Πρόεδρε, 
κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, παρότι είθισται να μιλάμε για νούμερα και με νούμερα σ’ 
αυτές τις ειδικές συνεδριάσεις του Δ.Σ., παρότι το θέμα μας είναι η έγκριση του 
ισολογισμού των αποτελεσμάτων χρήσης, ο απολογισμός, παρόλα αυτά επειδή τίποτα δεν 
είναι ίδιο κι επειδή ήδη όλη η ελληνική κοινωνία έχει πνιγεί στα νούμερα και από τα 
νούμερα, θα μου επιτρέψετε μία διαφορετική αναφορά εν είδει εισαγωγής στο θέμα. Τα 
περισσότερα βεβαίως και τα ειδικότερα θα τα αναφέρει και ο ορκωτός και οι υπηρεσιακοί 
παράγοντες κι ο καθένας που θέλει να συμπληρώσει για τα ζητήματά του.   

Δε χρειάζεται να πω ότι βιώνουμε μια ιδιαίτερα σκληρή εποχή, μια πρωτόγνωρη 
κατάσταση κι αυτό ουδείς το αμφισβητεί και βέβαια ξέραμε όλοι ότι η κρίση έρχεται 
έστω και καθυστερημένα αν το αντιληφθήκαμε, αλλά όπως λέγανε οι παλιοί, αν δεν 
αρρωστήσεις δεν μπορείς να καταλάβεις τον πόνο του αρρώστου, αν δεν πεινάσεις δεν 
μπορείς να νοιώσεις το πρόβλημα του νηστικού και βέβαια θα συμπληρώσω εγώ σ’ αυτό 



εν προκειμένω και αν δε ζήσεις αυτά που προέκυψαν στους Δήμους και αυτά που 
βιώνουμε στην αυτοδιοίκηση με τις ξαφνικές και συχνά χωρίς λογική και φυσικά χωρίς 
προηγούμενο αντιξοότητες, παράλληλα με την ισχύ του «Καλλικράτη», σίγουρα δεν είσαι 
σε θέση τουλάχιστον να προβλέψεις. Καταιγίδες εγκυκλίων κάθε μέρα, πράξεις 
νομοθετικού περιεχομένου η μια μετά την άλλη που αλλάζουν το βράδυ ό,τι ίσχυε το 
πρωί, αυτός είναι ο ρυθμός πια εδώ και μήνες της καθημερινότητάς μας.  

Αυτό που μας έμεινε λοιπόν κι αυτό που κι εμείς διεκδικούμε από την κεντρική 
εξουσία και το έχω ξαναπεί σ’ αυτήν την αίθουσα και αλλού, είναι η αλήθεια μεταξύ μας 
και επίσης ένας κοινός αγώνας απέναντι σ’ αυτό που υφιστάμεθα. Μεταξύ μας 
τουλάχιστον πρέπει να πούμε αλήθειες χωρίς υποκρισίες, χωρίς πολιτικάντικα τερτίπια, 
για να είμαστε εντός εποχής γιατί όπως είπα και στην αρχή, τίποτα δεν είναι ίδιο με χθές. 
Να πούμε αλήθειες που θα είναι σκληρές, που θα είναι πικρές ενδεχόμενα, που δεν τις 
δέχονται τα αυτιά μας, ναι, αλλά να είναι αλήθεια. Να γεφυρώσουμε αντιθέσεις, 
αντιθέσεις κομματικές, αντιθέσεις παραταξιακές, διαπροσωπικές αν θέλετε ακόμη, που 
στο παρελθόν ήταν δεδομένες και ήταν και παγιωμένες.  

Αυτό όμως είναι το χρέος μας, το ελάχιστο χρέος που έχουμε απέναντι στους 
δοκιμαζόμενους συμπολίτες και το ελάχιστο που έχουμε υποχρέωση να κάνουμε. Στη 
Βέροια προνοήσαμε κοινωνικές δομές γιατί είχαμε και έχουμε τη στρατηγική της 
συνολικής αντιμετώπισης των πραγμάτων και όχι την αποσπασματική αντιμετώπισή τους, 
αλλιώς νομίζω ότι θα βρισκόμασταν σε αμηχανία όπως αρκετοί Δήμοι στην Ελλάδα και 
αρκετοί άλλοι φορείς που ξαφνικά βρέθηκαν στο κενό και αρκετοί συνάδελφοι Δήμαρχοι 
και οι υπηρεσίες τους σε μια πλήρη αμηχανία και αδυναμία αντιμετώπισης αυτών των 
πρωτόγνωρων αναγκών των πολιτών, ανάγκες οι οποίες δεν έχουν πια να κάνουν με το 
κομμένο ρεύμα, δεν έχουν να κάνουν με το ότι δεν έχουν να πληρώσουν το νοίκι, αλλά 
ανάγκες που έχουν να κάνουν πια με ένα πιάτο φαγητό.  

Δημιουργήσαμε λοιπόν κοινωνικές δομές. Κάναμε κάτι παραπάνω; Νομίζω ότι 
στο ελάχιστο κάναμε το καθήκον μας με εργατικότητα, με περίσκεψη και με πλήρη 
συνείδηση πάνω από όλα της ευθύνης απέναντι στους πολίτες οι οποίοι μας τίμησαν. 
Βέβαια στο δρόμο αυτό δεν ήταν όλα ρόδινα, ούτε όλα εύκολα, βρήκαμε περισσότερους 
εχθρούς και αρκετούς δυνατούς και καλούς φίλους και όπως συνήθως γίνεται, νοιώσαμε 
και το «ουδείς προφήτης στον τόπο του» όλοι μας. Το Δήμο μας αγαπητοί συνάδελφοι 
και προς Θεού δεν τα λέω κομπορρημονώντας αυτά, τον τίμησαν στην Ελλάδα, τον 
τίμησαν στην Ευρώπη, αναγνωρίστηκαν πολλές πρωτοβουλίες μας, επιβράβευσαν το 
κοινωνικό πρόσωπο και τη στρατηγική αντιμετώπισης της κρίσης στο πλαίσιο των 
δυνατοτήτων που έχει ένας Δήμος, αλλά βέβαια έτσι είναι τα πράγματα, δε γίνεται το ίδιο 
εδώ κι αυτό είναι συνηθισμένο, δεν είναι κάτι περίεργο.  

Η κρίση λοιπόν είναι το πρώτο πρόβλημα που έχουμε να αντιμετωπίσουμε στη 
δημοτική καθημερινότητα. Και που φαίνεται αυτή η κρίση; Φαίνεται στις λακκούβες, θα 
το πω έτσι πολύ απλά και εκλαϊκευμένα, φαίνεται ενδεχόμενα σε άκοπα χόρτα, μπορεί να 
φανεί σε άβαφες διαβάσεις, σε συντηρήσεις που έπρεπε να γίνουν και δεν έγιναν, αυτό 
όμως είναι η κρίση, αυτή είναι η διαφορά με τα προηγούμενα χρόνια. Δεν αναφέρω τα 
ζητήματα της καθαριότητας γιατί εκεί εν πολλοίς παίζει ρόλο και η συμπεριφορά των 
συμπολιτών κι εκεί πρέπει να αλλάξουμε πολλά πράγματα στους εαυτούς μας.  

Κρίση λοιπόν είναι η απαγόρευση αυτών που θεωρούσαμε δεδομένα: των 
εποχιακών προσλήψεων που αντιμετώπιζαν όλα αυτά τα ζητήματα και πολλά άλλα 
ζητήματα συντηρήσεων, κρίση είναι οι προμηθευτές που παρότι κάνεις φιλότιμες 
προσπάθειες δε φτάνουν τα χρήματα για να τους ξοφλήσεις, πράγμα το οποίο 
νομοτελειακά ανεβάζει και το κόστος των προμηθειών. Αν αργείς να πληρώσεις τους 
προμηθευτές είναι φυσικό να ανεβαίνει και το κόστος των προμηθειών γιατί είναι 
διαφορετικές και οι προσφορές. Είναι βέβαια τα σταματημένα έργα των οποίων τα 
χρηματοδοτικά προγράμματα ξαφνικά διακόπηκαν, όπως ο «Θησέας» που έχει αρχίσει να 
έχει γέφυρες με το ΕΣΠΑ, είναι ο πονοκέφαλος της εξασφάλισης μισθοδοσιών, των 
πετρελαίων, για τα απορριμματοφόρα, για τον αποχιονισμό, για τα γκρέιντερ που στον 



αστικό Δήμο Βέροιας την προηγούμενη τετραετία δεν τα ξέραμε. Προέκυψαν καινούργια 
πράγματα στη δημοτική ζωή μετά τον «Καλλικράτη» και καινούργιες ανάγκες άλλου 
τύπου. Είναι βέβαια ο πονοκέφαλος εύρεσης χρημάτων για τη μεταφορά των σκουπιδιών, 
μην ξεχνάτε ότι εν μια νυκτί έπρεπε να γίνει για να μη φορτωθούμε τα πρόστιμα, τα 
σημαντικά ζητήματα τα οποία συχνά τα βραχυκυκλώνει μια αναποτελεσματική κεντρική 
δημόσια διοίκηση που ως γνωστόν νοσεί βαρύτατα και όλα αυτά και άλλα πολλά, με 
τόσα χρήματα στους ΚΑΠ όσα είναι τα λιγότερα από τα μισά που χρειαζόμαστε για τη 
μισθοδοσία και βέβαια χωρίς τη ΣΑΤΑ που ξέρετε ότι είναι λεφτά της αυτοδιοίκησης, δε 
μας τα χαρίζει κανένας αλλά που δεν έρχονται ή που μέχρι στιγμής δεν είχαν έρθει και 
πέρυσι είχαν έρθει την τελευταία μέρα του έτους και τώρα με το σταγονόμετρο ώστε να 
ξεκινήσουν να χρησιμοποιούνται.  

Αγαπητοί συνάδελφοι, όταν είχαμε δώδεκα χωριά ή ακόμη παλιότερα όταν η 
Βέροια ήταν μόνο η πόλη και τρεις οικισμοί, εποχιακά προσλαμβάνονταν έως 180 άτομα 
για την καθαριότητα και πάνω από 120 τεχνίτες. Εδώ και δυο χρόνια κανένας τεχνίτης 
και το έχω ξαναπεί ο μοναδικός τεχνίτης του Δήμου έχει φύγει να ψάξει την τύχη του στη 
Γερμανία και μόνο δέκα άτομα για την αλλαγή στις άδειες για την καθαριότητα. Με το 
πρόσφατο παρελθόν θα σας δώσω ενδεικτικά ένα νούμερο: 500 τιμολόγια στο Πράσινο 
το 2010, 11 τιμολόγια μόνο το 2012, καταλαβαίνετε σε τι τεράστιες αποκλίσεις 
βρισκόμαστε κι αυτό είναι αντίστοιχο προφανώς και με την παροχή υπηρεσιών.  

Στη λήξη βέβαια των δυο ετών, τώρα πριν λίγες μέρες, άρχισε η κοινωφελής 
εργασία και βλέπουμε τη διαφορά και τα αποτελέσματα. Το σίγουρο είναι ότι παλεύουμε 
και ανοίγουμε δρόμους ανάπτυξης εκμεταλλευόμενοι κάθε ευρώ του ΕΣΠΑ και άλλων 
προγραμμάτων τομεακών, διακρατικών, ευρωπαϊκών, περίπου 100.000.000,00€ είναι 
έργα που μελετώνται, που εντάσσονται, που δημοπρατούνται και που αφορούν στην 
περιοχή μας.  

Στο δρόμο αυτό βρήκαμε πολλά εμπόδια, ίσως αναφέρθηκα και πριν και ειλικρινά 
θέλω να ξεκαθαρίσω σήμερα ότι προσωπικά δε με ενοχλεί η κακοήθεια, δε με ενοχλεί η 
εμπάθεια, δε με ενοχλεί το μίσος ή μια επίθεση που γίνεται κατά του προσώπου μου, δεν 
ενοχλεί και κανέναν από τους συνεργάτες αυτής της δημοτικής παράταξης, αλλά μας 
ενοχλεί ό,τι στρέφεται εναντίον του Δήμου, εναντίον των συμφερόντων του, εναντίον του 
μέλλοντός του, εναντίον των συμπολιτών μας στο τέλος και εναντίον της ανάπτυξης. 
Νομίζω ότι πρέπει να καταλάβουμε πάρα πολλά από αυτό το δράμα που περνάμε.  

Πρέπει να αλλάξουμε στάση και συμπεριφορές γιατί δεν καταλάβαμε ότι αν δεν 
είμαστε όλοι μαζί, δε θα βγούμε ποτέ από αυτό το δραματικό πρόβλημα. Ο καθένας μας , 
η κάθε οικογένεια, ο κάθε πολίτης σηκώνει το σταυρό του. Και δεν ξέρω γιατί 
συμπεριφορές ή μωροφιλόδοξες ή προσωπικές απολύτως, πρέπει να προκαλούν ζημιές 
στα ζητήματα των πολιτών, στα ζητήματα του τόπου, στα ζητήματα του Δήμου.  

Δυο χρόνια μετά τον «Καλλικράτη» μπορούμε ψύχραιμα πια να εκτιμήσουμε τα 
πράγματα. Πολλοί είναι αυτοί που τον καταριούνται, εγώ δε θα είμαι απολύτως 
αφοριστική, δε θα είμαι απόλυτη σ’ αυτό το θέμα γιατί έπρεπε να γίνει μια γενναία 
διοικητική αλλαγή στην Ελλάδα και σε άλλους τομείς παντού και πρέπει να γίνουν οι 
απαραίτητες αλλαγές στην Ελλάδα. Αυτή όμως η διοικητική αλλαγή όπως έγινε, μοιάζει 
σαν να έψαχνε θύματα, έψαχνε πλάτες για να ακουμπήσει ένα ανυπολόγιστο βάρος χωρίς 
το χρόνο της προετοιμασίας που χρειαζόταν προφανώς επιβεβλημένη από τους δανειστές 
μας, χωρίς τους αντίστοιχους, έστω μειωμένους, πόρους, αντισυνταγματικά, χωρίς το 
αντίστοιχο προσωπικό και χωρίς εξειδικευμένο προσωπικό που χρειαζόταν και όποιο 
εξειδικευμένο προσωπικό τολμήσαμε και πήραμε νόμιμα, τώρα παραγγέλνει να το 
απολύσουμε τυφλά και οριζόντια. Προσέφερε πολλά στη διαύγεια, στη διαφάνεια, αυτό 
μπορώ να το αναγνωρίσω γιατί είναι ένα πολύ θετικό κομμάτι του «Καλλικράτη» αν και 
πρόσθεσε πάρα πολλά στη γραφειοκρατία.  

Υποβάθμισε αντί να αναβαθμίσει το ρόλο των τοπικών συμβουλίων που όταν 
είναι ισχυρά, λειτουργεί όλο το σύστημα απρόσκοπτα και αντιμετωπίζονται πιο 
αποτελεσματικά τα προβλήματα της καθημερινότητας. Έτσι λοιπόν τα χωριά μας που σε 



πολλές περιπτώσεις θέλανε τη συνένωση με τη Βέροια, είδαν την καθημερινότητα τους 
να δυσκολεύει, όπως και το αστικό κέντρο είδε την καθημερινότητα του να δυσκολεύει, 
που σ’ αυτό συντέλεσε βέβαια και η έλλειψη πόρων και η απαγόρευση προσλήψεων όπως 
είπα και πριν και διάφορα άλλα προβλήματα που προέκυψαν. Στην πλάτη των Δήμων 
θρονιάστηκαν εκατοντάδες αρμοδιότητες καινούργιες όπως είπα πριν, χωρίς αντίστοιχο 
προσωπικό και χρήματα.  

Θέλω να ξεκαθαρίσω τη θέση μου, εγώ ποτέ δεν είπα όχι στις νέες αρμοδιότητες 
και δεν είναι αυτή η θέση μου ποτέ, ναι στις νέες αρμοδιότητες αλλά νόμιμα. Η 
αυτοδιοίκηση πρέπει να γίνει ισχυρή, πρέπει να ισχύσει η αποκέντρωση επιτέλους, η 
αποκέντρωση είναι και μια απάντηση στην κρίση, αλλά νόμιμα. Εδώ πήγαμε στον πόλεμο 
χωρίς όπλα. Πρέπει λοιπόν να τολμήσουμε σ’ αυτό το κράτος και την αποκέντρωση, 
κρατάμε τους Δήμους, όπως είδατε και στο εισηγητικό σ’ αυτά τα λίγα που γράφω στο 
εισηγητικό που έχετε μπροστά σας, είναι σημαντικά αυτά τα νούμερα, κρατάμε τους 
Δήμους με το 20% των πόρων που διαθέτουν τα ευρωπαϊκά κράτη για τους Δήμους τους, 
κρατάμε τους Δήμους μας με το 5% των πόρων που διαθέτουν τα σκανδιναβικά κράτη 
για την αυτοδιοίκηση και δεν ξέρω τι σόι Ευρώπη είμαστε εμείς με αυτούς τους όρους.  

Συνάδελφοι, όπως και σε όλα τα επίπεδα της εξουσίας υπάρχουν τεράστια 
προβλήματα και στην Περιφέρεια και στη Βουλή, είναι εδώ και ο κ.Τσαβδαρίδης, 
κανένας δεν περνάει πλέον όπως ήταν πριν. Ειλικρινά κι αν θέλετε από καρδιάς, πολλές 
φορές αναρωτιέμαι αν αξίζει τον κόπο όλο αυτό που βιώνουμε κάθε μέρα, αυτό που 
περνάμε. Αυτή την απάντηση όμως προφανώς δε θα τη δώσουμε εμείς, αλλά θα δοθεί 
χρόνια και χρόνια μετά.  

Κλείνοντας Πρόεδρε σας ταλαιπώρησα αρκετά και ζητώ συγνώμη και από το 
φιλοξενούμενό μας που ήρθε από την Αθήνα, πρέπει να πω ένα μεγάλο ευχαριστώ σε 
όλους τους συνεργάτες στο Δ.Σ. και στην υπηρεσία γιατί ό,τι καταφέρνουμε το 
καταφέρνουμε όλοι μαζί, δώσαμε και δίνουμε όλοι μαζί τον καλύτερο εαυτό μας. Πάντα 
υπάρχουν κι εξαιρέσεις αλλά είναι για να επιβεβαιώνουν τον κανόνα, άξιοι άνθρωποι, 
επιστήμονες, επαγγελματίες, όλοι σκληρά εργαζόμενοι σε μια πραγματικά άχαρη και 
άνυδρη περίοδο.  
 Αρχοντάκη: Πρόεδρε, Δήμαρχε, αγαπητοί συνάδελφοι, πριν εισηγηθώ την 
έγκριση ή μη του απολογισμού και ισολογισμού 2011, θα ήθελα να καταθέσω ορισμένα 
οικονομικά στοιχεία για τη διετία 2011-2012.  

Έγινε βεβαίωση εσόδων του 2% για τα έτη 2007 και 2008 και βεβαίωση τελών 
χρήσης πεζοδρομίου έως και σήμερα. Βεβαίωση κλήσεων δημοτικής αστυνομίας για τα 
έτη 2006 και 2007. Εδώ να αναφέρουμε βέβαια ότι είναι ένα επίπονο έργο, από το 2007 
και ύστερα οι κλήσεις της δημοτικής αστυνομίας έχουν εκτοξευθεί στα ύψη, γύρω στις 
δεκαπέντε με δεκαέξι χιλιάδες είναι κατά έτος κι όλα αυτά οφείλουμε να βγάζουμε να 
παίρνουμε τα ΑΦΜ τους, τα αυτοκίνητα, να στέλνονται ειδοποιήσεις και να 
συσχετίζονται. Έγινε βέβαια προετοιμασία βεβαίωσης για όλους τους παραπάνω φόρους 
για τα έτη 2009, 2010 και 2011. Έγινε στελέχωση του τμήματος περιουσίας και στη 
συνέχεια εντοπισμός του συνόλου των ιδιοκτησιών του Δήμου Βέροιας και διαδικασίες 
μίσθωσης. Στελέχωση της ταμειακής υπηρεσίας και λήψη των απαραίτητων μέτρων για 
την είσπραξη και τη μη παραγραφή οφειλών. Έγινε μετεγκατάσταση του συνόλου των 
υπηρεσιών μας σε ιδιόκτητα κτίρια του Δήμου Βέροιας για περιστολή δαπανών και 
μισθωμάτων, όπως Πρόνοια, ΚΑΠΗ Βεργίνας, Κ.Ε.Π., Τ.Κ. Σελίου, αγροτικά ιατρεία. 
Εξόφληση του μεγαλύτερου μέρους των παλαιών οφειλών συνενωμένων δήμων. Επίσης 
συνεχείς συνεδριάσεις Οικονομικής Επιτροπής με τη συμμετοχή του συνόλου των μελών 
για λήψη αποφάσεων και διεκπεραίωση πολλών υποθέσεων του Δήμου μας.  

Βασική όμως επιδίωξη ήταν να πείσουμε τους συμπολίτες μας να είναι συνεπείς 
στις υποχρεώσεις τους προς το Δήμο και σχεδόν τα καταφέραμε πότε με το καλό και πότε 
πιέζοντας.  

Επιγραμματικά θα έλεγα ότι παρά τις δυσκολίες που αντιμετωπίζαμε καθημερινά 
για την πλήρη ενοποίηση του ενιαίου Δήμου Βέροιας και τις πολλές εκκρεμότητες που 



υπήρχαν, αυτές τακτοποιήθηκαν, οριστικοποιήθηκαν και αποτέλεσμα αυτών είναι και ο 
σημερινός ενιαίος ισολογισμός. Όλα αυτά βέβαια έγιναν με την καθημερινή συνεργασία 
και συμμετοχή του συνόλου της οικονομικής υπηρεσίας και ιδιαίτερα του διευθυντή του 
κ.Δαούλα.  

Σύμφωνα με τις διατάξεις του άρθρου 163 του Ν.3463 και των άρθρων 72 και 267 
του 3852 ως το τέλος Μαΐου εκείνος που ενεργεί την ταμειακή υπηρεσία του Δήμου 
υποβάλει δια της Δημάρχου στην Οικονομική Επιτροπή λογαριασμό της διαχείρισης του 
οικονομικού έτους που έληξε. Μέσα σε δύο μήνες αφότου παρέλαβε τα ανωτέρω στοιχεία 
η Οικονομική Επιτροπή τα προελέγχει και το αργότερα πέντε μέρες μετά τη λήξη του 
διμήνου, υποβάλει τον απολογισμό και προκειμένου για Δήμους που εφαρμόζουν το 
κλαδικό λογιστικό σχέδιο, τον ισολογισμό και τα αποτελέσματα χρήσεως μαζί με έκθεση 
στο Δ.Σ.  

Το Δ.Σ. μέσα σε προθεσμία δύο μηνών αφότου παρέλαβε τον απολογισμό, τον 
ισολογισμό, τα αποτελέσματα χρήσεως και την έκθεση Οικονομικής Επιτροπής, 
αποφασίζει με πράξη του για την έγκριση του απολογισμού και του ισολογισμού και 
διατυπώνει τις παρατηρήσεις του σχετικά μ’ αυτόν σε ειδική γι’ αυτό το σκοπό 
συνεδρίαση στην οποία παρίσταται και ο διευθυντής των οικονομικών υπηρεσιών του 
Δήμου. Στους Δήμους που εφαρμόζουν το κλαδικό λογιστικό σχέδιο στην ανωτέρω 
ειδική συνεδρίαση του Δ.Σ. καλείται και παρίσταται και ο ορκωτός ελεγκτής λογιστής ή ο 
αναπληρωτής του, ο οποίος συνέταξε το πιστοποιητικό ελέγχου. Με την ολοκλήρωση 
των ισολογισμών και των αποτελεσμάτων χρήσης του 2011 και ύστερα από τις 454 και 
678 αποφάσεις Οικονομικής Επιτροπής, σύμφωνα με τις οποίες έγινε ο προέλεγχος του 
απολογισμού και ισολογισμού του Δήμου Βέροιας, σε εφαρμογή των διατάξεων 163 του 
3463 του 2006, σας υποβάλουμε τον απολογισμό και ισολογισμό της διαχειριστικής 
χρήσεως 01 Ιανουαρίου έως 31 Δεκεμβρίου 2011, συνοδευόμενο από έκθεση ελέγχου της 
Οικονομικής Επιτροπής και παρακαλούμε να αποφασίσετε, πρώτον για την έγκριση ή μη 
του απολογισμού και ισολογισμού του έτους 2011 του Δήμου Βέροιας αφού σας 
γνωρίσουμε ότι, ο απολογισμός του Δήμου Βέροιας του έτους 2011 παρουσιάζει έσοδα 
41.898.439,70€, έξοδα 38.796.603,54 και χρηματικό υπόλοιπο 3.101.836,16€. Ο 
ισολογισμός του Δήμου Βέροιας χρήσης 2011 παρουσιάζει γενικό σύνολο ενεργητικού 
142.490.719,71€ γενικό σύνολο παθητικού 142.490.719,71€ καθαρά αποτελέσματα 
πλεόνασμα χρήσης 37.617,86€.  
 Πρόεδρος: κ.Σμαΐλη είχατε την ευθύνη να συντάξετε το πιστοποιητικό και την 
έκθεση κατά το άρθρο 163, το πιστοποιητικό ελέγχου και την έκθεση που αφορά τον 
απολογισμό ισολογισμό. Θα παρακαλέσω να πάρετε το λόγο και θα έχετε την υπομονή να 
απαντήσετε και σε ερωτήσεις που ενδεχομένως πιθανολογώ θα τεθούν.  
 Σμαΐλης Δημήτριος (ορκωτός λογιστής ελεγκτής): Έκθεση ελέγχου του 
ανεξάρτητου ορκωτού λογιστή ελεγκτή προς το Δ.Σ. του Δήμου Βέροιας. Έκθεση των 
οικονομικών καταστάσεων. Ελέγξαμε τις ανωτέρω οικονομικές καταστάσεις του Δήμου 
Βέροιας που αποτελείται από τον ισολογισμό 31 Δεκεμβρίου του 2011, τις καταστάσεις 
αποτελεσμάτων και τον πίνακα διαθέσεις αποτελεσμάτων της χρήσης που έληξε αυτήν 
την ημερομηνία καθώς και το σχετικό προσάρτημα. Ευθύνη της διοίκησης, και τις 
οικονομικές καταστάσεις.  

Η διοίκηση είναι υπεύθυνη για την κατάρτιση και παρουσίαση αυτών των 
οικονομικών καταστάσεων σύμφωνα με τα λογιστικά πρότυπα που προδιαγράφονται από 
την ελληνική νομοθεσία όπως και για εκείνες τις εσωτερικές δικλείδες που η διοίκηση 
καθορίζει ως απαραίτητες για την τεκμηρίωση οικονομικών καταστάσεων 
απαλλαγμένους από ουσιώδη ανακρίβεια που οφείλεται είτε σε απάτη είτε σε λάθος. 
Ευθύνη του ελεγκτή. Η δική μας η ευθύνη είναι να εκφράσουμε γνώμη επί αυτών των 
οικονομικών καταστάσεων με βάση τον έλεγχό μας. Διενεργήσαμε τον έλεγχό μας, με 
βάση πρότυπα ελέγχου, επίσης  λάβαμε υπόψη μας και τις σχετικές διατάξεις του 
δημοτικού και κοινοτικού κώδικα, νόμος 3463 του 2006 όπως ισχύει. Τα πρότυπα αυτά 
απαιτούν τη συμμόρφωση με τους κανόνες δεοντολογίας καθώς και της διενέργειας 



ελέγχου, με σκοπό την απόκτηση εύλογης διασφάλισης για τις οικονομικές καταστάσεις 
απαλλαγμένες από ουσιώδη ανακρίβεια.  

Ο έλεγχος περιλαμβάνει τη διενέργεια διαδικασιών για την απόκτηση ελεγκτικών 
τεκμηρίων σχετικά με τα ποσά και τις γνωστοποιήσεις τις οικονομικές καταστάσεις. Οι 
επιλεγμένες διαδικασίες βασίζονται στην κρίση του ελεγκτή περιλαμβανομένης της 
εκτίμησης των κινδύνων ουσιώδης ανακρίβειας των οικονομικών καταστάσεων που 
οφείλεται είτε σε  απάτη είτε σε λάθος. Κατά τη διενέργεια αυτών των εκτιμήσεων 
κινδύνου ο ελεγκτής εξετάζει τις εσωτερικές δικλείδες που σχετίζονται με την κατάρτιση 
και εύλογη παρουσίαση των οικονομικών καταστάσεων του Δήμου με σκοπό το 
σχεδιασμό ελεγκτικών διαδικασιών κατάλληλων για τις περιστάσεις και όχι με σκοπό την 
έκφραση γνώμης επί αποτελεσματικότητας των εσωτερικών δικλείδων του Δήμου. Ο 
έλεγχος περιλαμβάνει επίσης την αξιολόγηση της καταλληλότητας των αρχών και 
μεθόδων που χρησιμοποιήθηκαν και του εύλογου των εκτιμήσεων που έγιναν από τη 
διοίκηση καθώς και την αξιολόγηση της συνολικής παρουσίας των οικονομικών 
καταστάσεων. Πιστεύουμε ότι τα ελεγκτικά πρότυπα που έχουμε συγκεντρώσει είναι 
επαρκή και κατάλληλα για τη θεμελίωση της ελεγκτικής μας γνώμης.  

Κατά τη γνώμη μας οι ανωτέρω οικονομικές καταστάσεις παρουσιάζουν εύλογα 
από κάθε ουσιώδη άποψη την οικονομική θέση του Δήμου κατά την 31η Δεκεμβρίου του 
2011 και τη χρηματο-οικονομική τους επίδοση για τη χρήση που έληξε την ημερομηνία 
αυτή σύμφωνα με τα λογιστικά πρότυπα που προδιαγράφονται από την ελληνική 
νομοθεσία.  

Θέματα έμφασης. Στο λογαριασμό του ενεργητικού Δ2/1 απαιτήσεις από αγαθών 
και υπηρεσιών περιλαμβάνονται καθυστερημένες απαιτήσεις συνολικού ποσού 
2.970.000,00€ περίπου. Ο Δήμος δε διενέργησε εύλογη πρόβλεψη για ανακάλυψη 
ενδεχόμενης ζημίας που θα προκύψει από την είσπραξη μέρους των απαιτήσεων αυτών. 
Από τις απαντητικές επιστολές των νομικών συμβούλων του Δήμου προκύπτει ότι 
υφίστανται υποχρεώσεις συνολικού ποσού 1.733.000,00€ για αποζημίωση λόγω 
ρυμοτομίας οι οποίες δεν εμφανίζονται στα βιβλία του Δήμου. Αναφορά άλλων νομικών 
και οικονομικών θεμάτων. Επαληθεύσαμε τη συμφωνία και την αντιστοίχιση του 
περιεχομένου της έκθεσης διαχειρίζουσας οικονομικής επιτροπής προς το Δ.Σ. του 
συνόλου της οικονομικής κατάστασης.  

Αυτό είναι το πιστοποιητικό το οποίο χορήγησα. Βέβαια μετά το πιστοποιητικό 
χορήγησα και την έκθεση ελέγχου. Υπέγραψα και το σχετικό προσάρτημα το οποίο σας 
ανέφερα και την έκθεση ελέγχου της δημοτικής αρχής. Οτιδήποτε χρειαστείτε είμαι στη 
διάθεσή σας. 
 Τσαβδαρίδης: κ.Σμαΐλη θέλω να σας ρωτήσω, οι οφειλές του Δήμου είναι αυτό 
που βλέπουμε; δώδεκα εκατομμύρια πεντακόσιες εννιά χιλιάδες στο τέλος του 2011; 
επειδή δεν ξέρω να διαβάζω, επειδή δεν έχω οικονομικές γνώσεις, θέλω να επιβεβαιώσετε 
αν το 12.509.479,76€ που διαβάζω εδώ, αν αυτό το ποσό είναι συνολικά οι υποχρεώσεις 
του Δήμου προς όλους, προμηθευτές, ασφαλιστικούς οργανισμούς, δάνεια κι όλα αυτά. 
 Σμαΐλης Δημήτριος: Οι υποχρεώσεις του Δήμου είναι 12.509.479,76€. 
 Τσαβδαρίδης: Το δεκαέξι μηδέν μηδέν εφτά ήταν την προηγούμενη χρονιά;  

Σμαΐλης Δημήτριος: Το δεκαέξι μηδέν μηδέν εφτά ήταν την προηγούμενη χρονιά. 
Τσαβδαρίδης: Στο τέλος του 2011 δηλαδή οι υποχρεώσεις είναι αυτές; και θέλω 

κάτι άλλο, αν μπορείτε να μας το πείτε αυτό. Τί χρηματοδότηση πήρε ο Δήμος από το 
κράτος το 2011 και τι το 2010, μπορείτε να μας πείτε; 
Σμαΐλης Δημήτριος: Ναι, (Στο σημείο αυτό γίνεται αλλαγή μαγνητοφώνησης της 
επόμενης πλευράς κασέτας) 

 
Τσαβδαρίδης: Την προηγούμενη χρονιά το 2010; 
Σμαΐλης Δημήτριος: Το 2010 είχε 10.375.795,00€. 
Τσαβδαρίδης: Εντάξει, ας έγινε «Καλλικράτης», τα στοιχεία, εγώ δε ρωτάω να με 

εξηγήσετε γιατί, εγώ ρωτάω οικονομικά στοιχεία. 



Σμαΐλης Δημήτριος: Αυτά τα δέκα εκατομμύρια ήταν μόνο για το Δήμο Βέροιας. 
Τσαβδαρίδης: Εντάξει το αντιλαμβάνομαι, ναι και την άλλη φορά πήρε είκοσι 

πέντε. 
Γιαννουλάκης: Ήθελα να ρωτήσω αν η καθυστέρηση το να έρθει ο ισολογισμός 

στο τέλος του έτους ενώ προβλέπεται να έρθει στο τέλος του Ιούνη, οφείλεται στους 
ορκωτούς ελεγκτές ή στο Δήμο μας. 

Δαούλας: Όπως γνωρίζετε κύριοι σύμβουλοι,  ο ισολογισμός που έχετε στα χέρια 
σας είναι ο πρώτος ισολογισμός που συντάχθηκε μετά τη συγχώνευση των πέντε Δήμων, 
μετά την εφαρμογή του νόμου «Καλλικράτη».  

Για να συνταχθεί ο ισολογισμός απαιτούνταν κάποιες ενέργειες. Οι μεγαλύτερες 
δυσκολίες υπήρχαν στους δυο Δήμους που δεν είχαμε ισολογισμούς γιατί δεν 
εφαρμόζονταν το διπλογραφικό σύστημα κι έπρεπε να γίνει μια διαδικασία αποτίμησης 
των στοιχείων και καταγραφής σε ένα σύστημα διπλογραφικό, καθώς επίσης και στην 
ενοποίηση όλων των ισολογισμών των άλλων δήμων, του Δήμου Απ.Παύλου και του 
Δήμου Δοβρά που ο Δ.Δοβρά εφάρμοζε ένα άλλο σύστημα και δεν ήταν συμβατό 
σύμφωνα με το σύστημα που εφαρμόζονταν στο Δ.Βέροιας και στο Δ.Απ.Παύλου.  

Από εκεί και πέρα υπήρχε μια μεγάλη καθυστέρηση όταν πήγαμε να 
ενοποιήσουμε τα στοιχεία με αποτέλεσμα να υπάρχει μεγάλη καθυστέρηση στην 
αποτύπωση των στοιχείων. Έτσι φτάσαμε, κανονικά έπρεπε να συζητείται ο ισολογισμός 
στις 5 Οκτωβρίου, γιατί αυτό προβλέπεται κι όχι τον Ιούνιο, είχαμε μια καθυστέρηση και 
φτάσαμε εδώ που φτάσαμε. Εκτός από όλα αυτά, οι ημερομηνίες αυτές που βάζει ο 
νομοθέτης είναι ενδεικτικές και δεν νομίζω να έχουμε πρόβλημα.  

Τσαβδαρίδης: Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι δημοτικοί σύμβουλοι, Δήμαρχε. Εγώ θα 
προσπαθήσω στην τοποθέτησή μου να είμαι δίκαιος Δήμαρχε και δεν διακατέχομαι να 
ξέρετε, από κανενός είδους κακοήθεια, ούτε από εμπάθεια, ούτε από μίσος. Δεν ξέρω σε 
ποιούς αναφερόσασταν όταν λέγατε αυτά τα πράγματα ή ποιούς μπορεί να είχατε στο 
μυαλό σας. Θεωρώ όμως ότι αν αναφερόσασταν σε δημοτικούς συμβούλους. 
Τουλάχιστον όσον αφορά τη δική μου δημοτική ομάδα, πιστεύω και η δική σας, δε 
νομίζω να υπάρχει κάποιος δημοτικός σύμβουλος εδώ ο οποίος να σας μισεί ή να θέλει να 
σας κάνει κακό ή να είναι κακοήθης σε σχέση μ’ αυτά που κάνατε ή που δεν κάνατε στη 
διάρκεια και αυτής της θητείας και της προηγούμενης, γιατί είστε Δήμαρχος σχεδόν έξι 
χρόνια.  

Βέβαια ήρθατε εδώ να μας πείτε μια ωραία ιστορία αλλά αυτή η ιστορία δεν 
αφορά αυτό που συζητάμε σήμερα, γιατί μονίμως επειδή δεν έχετε να ισχυριστείτε 
πράγματα θετικά για το έργο σας, μονίμως προσπαθείτε να ρίχνετε τα βάρη και τις 
ευθύνες σε άλλους. Είναι προσφιλής σας τακτική αυτή κι όποιος έρχεται στο Δ.Σ. και σας 
κάνει καλοπροαίρετη κριτική και καλόπιστη ή σας κάνει προτάσεις για να βελτιωθείτε, 
εσείς κωφεύετε και βλέπετε παντού φαντάσματα, βλέπετε παντού εχθρούς, βλέπετε 
παντού ανθρώπους που σας επιβουλεύονται. Αυτό είναι το πρώτο μεγάλο βασικό λάθος 
που κάνετε στην άσκηση των καθηκόντων σας γιατί δεν έχετε μάθει να ακούτε. Ξέρετε 
είναι πολύ βασικό για τους ανθρώπους που ασχολούνται με την πολιτική, να μπορούν να 
ακούν.  

Εγώ στη δική μου ενασχόληση κατάλαβα ότι και ο τελευταίος άνθρωπος που 
έρχεται στο γραφείο σου και σου μιλάει, έχει κάτι να σου δώσει. Και το εφαρμόζω 
απαρέγκλιτα την τακτική αυτή, να ακούω. Εσείς  δεν ακούτε, εσείς έχετε μια αυλή. Εάν 
λέει καλά λόγια η αυλή είναι καλή, εάν υπάρχουν άνθρωποι που σας κάνουν κριτική, σας 
δίνουνε τρόπους για να γίνετε καλύτεροι, απλώς είναι εχθροί σας, τους κατατάσσετε στη 
χορεία των εχθρών σας, τους κλείνετε την «πόρτα», κλείνετε τα αυτιά σας και είστε στο 
μαγικό κόσμο σας, γιατί η εισήγηση αυτή που μας δώσατε να διαβάσουμε, μόνο για 
μαγικούς κόσμους προσφέρεται.  

Ακούστε λοιπόν Δήμαρχε. Αυτά τα περί οικονομικών προβλημάτων, κρίσης, 
ελλιπούς χρηματοδότησης είναι αλήθεια κι επειδή σας είπα ότι εγώ θέλω να είμαι δίκαιος 



μαζί σας, σήμερα που μιλάμε σίγουρα οι Δήμοι περνάνε πολύ-πολύ δύσκολες στιγμές κι 
όσοι είναι Δήμαρχοι υποφέρουνε.  

Εμείς όμως μιλάμε για το 2011 σήμερα, δε μιλάμε για τη χρηματοδότηση του 
2012 που υπέστη περικοπές και μειώσεις και 20%, εμείς μιλάμε για το 2011. Ελάτε 
λοιπόν να μιλήσουμε για το 2011 και δείτε: είπε ο κύριος ορκωτός, για να λέμε πράγματα 
με το όνομά τους, ότι το 2010 η χρηματοδότηση ήταν 10.000.000,00€. Το 2011, να δούμε 
δηλαδή ποια είναι η μείωση, αν έχει μείωση, το 2011 ήταν 25.000.000,00€, βγάλε τα 
προνοιακά, κα Αρχοντάκη αφήστε με, εγώ είμαι δίκαιος είπα, βγάλτε τα προνοιακά τα 
δέκα, που είναι άλλο θέμα, δεν είναι χρηματοδότηση, πήγαμε στα δεκαπέντε, σωστά; 
είκοσι πέντε μείον δέκα, δεκαπέντε; Βιάστηκε να πει η Δήμαρχος, νόμισε ότι είναι 
επιχείρημα ποιός ξέρει τί, λέει Καλλικρατικός ο Δήμος, μεγαλύτερες ανάγκες. Μα ναι, το 
δέκα έγινε δεκαπέντε, 50% παραπάνω, δέκα ήταν για ένα Δήμο, έγινε δεκαπέντε. 50% 
αύξηση στη χρηματοδότηση. Άρα, η χρηματοδότηση είναι περίπου η ίδια κυρίες και 
κύριοι και να μην αυταπατόμαστε, να μη λέμε ιστορίες, αν θέλουμε να πούμε ιστορίες 
γιατί είμαστε ανίκανοι να πράξουμε έργο, ναι να πούμε ιστορίες, αλλά εδώ αυτά δεν 
έχουν θέση.  

Από πού να ξεκινήσω και πού να τελειώσω, αν πάρει κάποιος το τεχνικό 
πρόγραμμα και δει τα μηδενικά πληρωθέντα, να πούμε για κολυμβητήριο, να πούμε για 
Σέλι Άνω-Σέλι, να πούμε για Πιερίων οδό, για ακίνητο Καραναστάση, για Λαογραφικό 
Μουσείο, για βρεφονηπιακό σταθμό Κυψέλης, για ΚΑΠΗ Βεργίνας, για 
ασφαλτοστρώσεις οδών πόλης, για χώρους υποδοχής ΡΟΜ, για αποχέτευση 
Πανοράματος, για αναπλάσεις στους Δήμους, είναι δέκα που σημείωσα έτσι ενδεικτικά, 
ουκ έστιν ο αριθμός των έργων που υπήρχαν στο τεχνικό πρόγραμμα και δεν μπήκε 
δραχμή, δεν έγινε τίποτα. Αν καθίσει κάποιος να δει, θα φρίξει. Σ’ αυτό λοιπόν έφταιξε η 
ελλιπής χρηματοδότηση; Δε νομίζω.  

Αλλά να σας πω και κάτι άλλο Δήμαρχε; Εδώ η μεγαλύτερη απόδειξη του 
γεγονότος ότι δε σας φταίνε τα χρήματα που σας λείπουνε, είναι ότι εσείς ένα έργο με 
χρηματοδότηση έτοιμη είχατε να φτιάξετε, με λεφτά κύριε ορκωτέ να ξέρετε, δυόμιση 
εκατομμύρια ευρώ δώσανε κάποιοι άνθρωποι εδώ, ευεργέτες κι αυτό το έργο δεν έγινε. 
Όταν λοιπόν δεν έγινε έργο με χρήματα, γιατί να ψάχνουμε να βρούμε για έργο και για 
χρήματα; Δεν είναι το πρόβλημά σας η ελλιπής κρατική χρηματοδότηση Δήμαρχε, 
καταλάβετέ το. Δεν μπορείτε να λειτουργήσετε αυτήν την πόλη, να τη διοικήσετε όπως 
της πρέπει. Είναι άτυχη αυτή η πόλη και δεν είναι ούτε από κακοήθεια, ούτε από 
εμπάθεια, ούτε από μίσος, αλλά κάποιος πρέπει να σας πει την αλήθεια μπας και το 
καταλάβετε την εικοστή πέμπτη φορά που σας το λέω γιατί σας το έχω πει πολλές φορές 
εδώ στα έδρανα. Αλλά εσείς άλλα λόγια να αγαπιόμαστε, δείχνετε ότι δήθεν 
ενδιαφέρεστε γι’ αυτά που σας λέω και την επόμενη ώρα κάνετε πάλι εσείς τα δικά σας. 
Εσείς με έτοιμα λεφτά δεν κάνατε έργο, άρα γιατί σας φταίνε τα χρήματα; Αφού είχατε 
χρήματα και δεν την κάνατε τη γέφυρα Κούσιου. Σας φταίει που δεν έχετε χρήματα;  

Να πω μόνο κάτι: μην επικαλείστε οικονομικές δυσκολίες. Αυτές είναι φετινές 
ιστορίες, θα μιλήσουμε και γι’ αυτές και στη δευτερολογία μου θα σας πω από πού θα 
μπορούσατε να βρείτε και λεφτά αλλά δεν είστε ικανοί ούτε λεφτά να βρείτε.  

Κοιτάξτε να δείτε, σε δύσκολες εποχές, σε μια οικογένεια που πένεται, αν ο 
αρχηγός της οικογένειας πει ότι εγώ σηκώνω τα χέρια γιατί έπαιρνα τόσα, έκανα έρανα, 
θα ψοφήσουν από την πείνα όλοι στην οικογένεια. Θα πρέπει να κουνήσει τα χέρια του 
όπως κι εσείς πρέπει να κουνήσετε τα χέρια σας, να δείτε αφού δεν υπάρχει 
χρηματοδότηση, που δεν υπάρχει αλλά για σήμερα, να κοιτάξετε πού υπάρχουνε τρόποι 
να βρείτε χρήματα, θα σας τους πω εγώ γιατί εσείς δεν τους βρήκατε στα έξι χρόνια, εγώ 
θα είμαι για άλλη μια φορά χρήσιμος, θα σας πω από πού να βρείτε χρήματα για να 
λύσετε το πρόβλημα, να κάνετε κανα έργο κι ο Δήμος να ωφεληθεί από εσάς. 

Δήμαρχος: Μία κουβέντα γι’ αυτό το τελευταίο, γιατί ο κ.Τσαβδαρίδης 
μπαίνοντας από την πόρτα αυτή ξεχνάει μάλλον ότι είναι βουλευτής. Αν έχει προτάσεις 
για χρήματα, γιατί εμείς έχουμε και σήμερα τις καταθέσαμε και σε συνέντευξη τύπου και 



είναι με νούμερα, με έργα, με συγκεκριμένα χρηματοδοτικά προγράμματα και μιλάμε για 
περίπου 100.000.000,00€ σ’ αυτή τη διετία. Αν ο κ.Τσαβδαρίδης έχει κάποιες προτάσεις 
παρακαλώ στη δευτερολογία του να σκεφτεί καλύτερα και αντί να τις κάνει, να τις 
υλοποιήσει. Να πει, έβγαλα για το Δήμο  Βέροιας από το τάδε χρηματοδοτικό πρόγραμμα 
αυτά τα χρήματα. Ευχαρίστως και ευχαριστήριο θα βγάλουμε σε εφημερίδες. 

Σοφρόνωφ: Συζητάμε αγαπητοί συνάδελφοι σήμερα ένα ζήτημα που αφορά τον 
ισολογισμό, o oποίος αποτυπώνεται βεβαίως με συγκεκριμένους αριθμούς και πίνακες 
αλλά μας δίνει τη δυνατότητα σήμερα αν θέλουμε σοβαρά να συζητήσουμε, για το πού 
ακριβώς πάει το πράγμα στους Ο.Τ.Α. Και όταν λέω Ο.Τ.Α. αναφέρομαι στους Δήμους 
βεβαίως και στις Περιφέρειες.  

Η καπιταλιστική κρίση και η ολομέτωπη επίθεση με πρόσχημα αυτήν, 
εξαπολύθηκε ιδιαίτερα στα μικρομεσαία λαϊκά στρώματα, εκφράζεται και στα θέματα, τα 
ζητήματα, τα προβλήματα που αφορούν κατά πολύ και τους Δήμους. Κατά τη γνώμη μας 
όμως δεν μπορεί σήμερα ένα κατεξοχήν πολιτικό όργανο όπως είναι το Δ.Σ., να 
συζητήσει το θέμα στενά και τεχνοκρατικά.  

Εμείς, όπως και στον προϋπολογισμό του 2011 που ξέρετε ότι δεν τον ψηφίσαμε, 
έτσι και τον ισολογισμό και τον απολογισμό σήμερα τον κρίνουμε πολιτικά, γιατί οι 
αριθμοί αποτυπώνουν  αν θέλετε και μια πολιτική κατεύθυνση και μια πολιτική πρακτική 
και προοπτική για το πού πάνε τα πράγματα στο συγκεκριμένο Δήμο και μας δίνουν τη 
δυνατότητα να βγάλουμε και συγκεκριμένα πολιτικά συμπεράσματα.  

Υπάρχει λοιπόν κάτω από τους αριθμούς και δεν είναι κρυμμένο αυτό, 
αποτυπώνεται, γιατί οι αριθμοί έχουν και την αντικειμενική αξία τους αν θέλετε, την 
πραγματική αξία του μεγέθους, κατά τη γνώμη μας αναδεικνύονται δύο πράγματα. Εν 
πρώτοις υπάρχει στάση πληρωμών του κράτους προς την τοπική διοίκηση. Τί σημαίνει 
αυτό; ότι υπάρχει και στάση παροχών από τη μεριά των Ο.Τ.Α. για την κάλυψη βασικών 
αναγκών. Πως καλύπτονται αυτές οι βασικές ανάγκες ή οι κοινωνικές δομές τις οποίες ας 
μου επιτρέψει η Δήμαρχος, ανέφερε στην πρωτολογία της, ότι αντιμετωπίστηκαν 
στρατηγικά; Εγώ θα διαφωνήσω σ’ αυτό και διαφωνούμε ότι αντιμετωπίστηκαν 
στρατηγικά. Αντιμετωπίστηκαν αποσπασματικά, κάτω από το πρίσμα του εθελοντισμού, 
της φιλανθρωπίας που είναι κοντόφθαλμη, κι όσο θα μεγιστοποιείται το πρόβλημα και θα 
μεγαλώνουν οι στρατιές των ωφελούμενων, θα μειώνεται ο αριθμός αυτών που μπορούν 
να προσφέρουν κάτι από το υστέρημά ή το περίσσευμά τους. Επομένως ό,τι κονδύλι 
επιπλέον από την κρατική χρηματοδότηση η οποία ήταν 15.000.000,00€, αυτό άκουσα 
εγώ και φτάσαμε τα σαράντα τόσα, τί μας λέει; Ότι το 1/3 από αυτά τα οποία δαπάνησε ο 
Δήμος, προήλθε από φόρους, από τέλη και δυνητικά τέλη, γιατί έχουμε και τους 
παιδικούς σταθμούς, από εισφορές κι από μια σειρά χαράτσια ας τα πω τώρα και βάλτε το 
και μέσα σε εισαγωγικά, προκειμένου να καλύψει τις λειτουργικές του και μόνο δαπάνες. 
Ένα στοιχείο λοιπόν είναι αυτό.  

Ένα δεύτερο στοιχείο που αναδεικνύεται από τον ισολογισμό, είναι ότι τώρα πια η 
τοπική διοίκηση αποτελεί έναν ισχυρό βραχίονα του κράτους σε τοπικό επίπεδο. Ο 
«Καλλικράτης» δε συνέπεσε με την οικονομική κρίση. Μπορεί να συνέπεσε χρονικά, 
αλλά η φιλοσοφία και η κατεύθυνση του «Καλλικράτη» για τον οποίο πανηγύριζαν εδώ 
οι δυο παρατάξεις που στηρίζονταν, εγώ θα το ξαναπώ, από το ΠΑ.ΣΟ.Κ. και τη Ν.Δ., 
έβαζε αυτά τα πράγματα στο θεμελιακό του νόμο και δεν μπορούμε να λέμε σήμερα ότι 
επειδή ήταν η κρίση και ήρθε η κρίση, απέτυχε ο «Καλλικράτης» ή ότι έχει προβλήματα. 
Αυτό θα με συγχωρήσετε αλλά πρόκειται για καθαρά πολιτική απάτη και το εξηγώ γιατί 
Δήμαρχοι και περιφερειάρχες, δημοτικές αρχές που συμφωνούν αν θέλετε με τον 
«Καλλικράτη» και τον υλοποιούν, συμμετέχουν σ’ αυτόν τον πόλεμο, τον κηρυγμένο πια 
πόλεμο ενάντια στους εργαζόμενους.  

Μέσα στον ισολογισμό καταγράφονται και υλοποιούνται κι εδώ θέλω να κάνω 
μια παρατήρηση. Εμείς δε θα μιλήσουμε σήμερα εδώ ούτε για κακοδιαχείριση, ούτε για 
σπατάλες οι οποίες μπορεί και να υπάρχουν. Αφενός μεν δεν είχαμε τη δυνατότητα 
εξαιτίας και της έλλειψης αν θέλετε της γραμματειακής υποστήριξης που έβαζε ο 



«Καλλικράτης» ότι πρέπει να έχουν οι παρατάξεις, δεν μπορούμε να τεκμηριώσουμε 
τέτοιου είδους ζητήματα κακοδιαχείρισης ή ατασθαλιών που λέω ότι μπορεί και να 
υπάρχουν, αλλά στον ισολογισμό υλοποιούνται συγκεκριμένα πράγματα, αφενός μεν 
μειώσεις στους μισθούς, ελαστικοποίηση των εργασιακών σχέσεων, αύξηση του ωραρίου 
των εργαζομένων, καταργήσεις οργανικών θέσεων, συγχωνεύσεις και καταργήσεις 
φορέων και οργανισμών, δραματική μείωση της κρατικής χρηματοδότησης που όπως 
είπα αναπληρώνεται είτε με δάνεια είτε με τέλη και η αναλογία είναι ένα προς τρία. Αυτό 
το είπε και ο κ.Σμαΐλης και επομένως δε φτάνει σήμερα αγαπητοί συνάδελφοι να 
επικαλούμαστε ότι ο κόσμος υποφέρει και να λέμε ότι θα τον στηρίξουμε.  

Κριτήριο αγαπητοί μου συνάδελφοι σήμερα είναι η πράξη και δυστυχώς δε 
διεκδικήθηκε τίποτα από το Δήμο Βέροιας, ούτε καν τα παρακρατηθέντα, ούτε καν αυτό. 
Η τελευταία σελίδα του συνοπτικού πίνακα λέει από πού είναι οι μειώσεις, είναι από 
έργα, είναι από επενδύσεις, κυρίως από τη ΣΑΤΑ, τα οποία βεβαίως θα ήταν έργα τα 
οποία θα ικανοποιούσαν κατ’ ελάχιστο ή λίγο περισσότερο τις λαϊκές ανάγκες.  

Η κατάσταση επομένως αγαπητοί συνάδελφοι και χειρότερη θα γίνει στο πλαίσιο 
της δημοσιονομικής σταθερότητας και όσο αφορά το προσωπικό και όσο αφορά τα έσοδα 
και όσο αφορά τα έργα. Άρα εδώ δεν μπορούμε, γιατί το έχουμε βιώσει σε πολλές 
συνεδριάσεις, να βάζουμε το ζήτημα της νομιμότητας. Τί να κάνουμε; Λένε κατά καιρούς 
οι υπεύθυνοι ότι αυτή είναι η νομιμότητα. Εμείς λέμε, τί είναι νόμιμο σήμερα και τί είναι 
παράνομο; Είναι νόμιμες δηλαδή οι διαθεσιμότητες και οι απολύσεις; Είναι νόμιμο 
σήμερα να πληρώνει ο κόσμος εφτά οκτώ χαράτσια στην κεντρική διοίκηση και να 
πληρώνει και άλλα πέντε έξι εδώ; Δεν είναι νομιμότητα αυτό, αυτό είναι μια 
σκανδαλώδης νομιμότητα η οποία κάνει τους ανθρώπους, γιατί πίσω από τους αριθμούς 
κρύβονται οι άνθρωποι, να υποφέρουν. Κάτω από αυτό το πρίσμα δεν μπορώ να δεχτώ 
αυτό που είπε η Δήμαρχος να πάρουμε κι άλλες αρμοδιότητες. Τι αρμοδιότητες στο 
όνομα της αυτοτέλειας και της αποκέντρωσης; Το πάθημα, δεν έγινε μάθημα;  

Αγγέλογλου: Απέναντι στις τρέχουσες πολιτικο-κοινωνικές αντιξοότητες και στις 
δυσχέρειες που έφερε τόσο η οικονομική κρίση όσο και η κρίση αξιών, πολλές 
στρατηγικές ήταν δυνατές.  

Θα μπορούσε κανείς να υιοθετήσει την πρόληψη ώστε να προλάβει την 
αδυσώπητη αναγκαιότητα της θεραπείας, η Δήμαρχος εν προκειμένω και η δημοτική της 
ομάδα αλλά και γενικότερα το Δ.Σ. έχει αρκετούς θεράποντες της υγείας, ιατρούς 
εξυγειαντές της παθογένειας, οπότε θα μπορούσε να είχε κινηθεί προς αυτή την 
κατεύθυνση της πρόληψης. Να γίνει προφήτης στον τόπο της κι όχι στην Εσπερία. Γιατί 
σε όλα τα οικοσυστήματα είναι θερμοδυναμικό αξίωμα η εντροπία όταν σε βλέπουν 
αδρανή και είσαι ο καλύτερος πελάτης ακριβοπληρωμένων smart προγραμμάτων, σε 
καλούν να συμμετέχεις ακόμη και σε πανευρωπαϊκά forum οι χορηγοί κατά παράκληση ή 
παρέκκλιση.  

Θα μπορούσε κανείς πριν αναλωθεί σε αναγκαστικές ενέργειες και άγριες εντολές 
διαρθρωτικές επί διαρθρωτικών να διαρθρωθεί και να αναδιαρθρωθεί ο ίδιος, ώστε να 
αναδιαρθρώσει το αντικείμενό του σύμφωνα με το εφικτό, δραστηριοποιούμενος με 
κύρια μέριμνά του να λάβει τα μέτρα του, προκειμένου να προλάβει τις επερχόμενες 
δυσβάσταχτες πολιτικο-κοινωνικές συμφορές. Αυτή η επιλογή προϋποθέτει πολύπλευρη 
αίσθηση της πραγματικότητας και ολοκληρωτική ανάληψη ευθυνών, κυρίως όμως ένα 
σταθερό γνώθι σ’ αυτόν.  

Η Δήμαρχος εν προκειμένω ούτε αίσθηση της πραγματικότητας φαίνεται να έχει, 
ούτε επίγνωση των ευθυνών της και είναι χαρακτηριστικό και εντυπωσιακό το ότι στο 
μέσο του κειμένου της εξομολογητικής της εισηγήσεως, περνάει αβίαστα από το πρώτο 
πληθυντικό, στο δεύτερο ενικό, το εμείς αντιμετωπίσαμε, εμείς προνοήσαμε, εμείς 
δημιουργήσαμε, μετατρέπεται σε εσύ, συγκεκριμένα στην καθημερινότητα που συχνά 
αδυνατείς να διαχειριστείς λόγω της έλλειψης εργαζομένων και το πάγωμα των 
προσλήψεων. Της φταίει ο δημότης, σας θυμίζω την ειρωνεία του Γερμανού επιτρόπου 



κ.Φούχτελου για την καθαριότητα και το πάγωμα των προσλήψεων που εξομολογήθηκε η 
ίδια η Δήμαρχος, οπότε αμαρτία εξομολογουμένη μισή συγχωρεμένη.  

Σ’ αυτήν ακριβώς τη σημειολογική παρατήρηση των εσωτερικών συγκρούσεων, 
το ασυνείδητο προσπαθεί να αποσείσει και να μεταθέσει τις ευθύνες του σε τρίτους. Έτσι 
η εσωτερική φωνή μετατρέπει το δρόμο σε δράμα και μάλιστα ψυχόδραμα.  

Πώς θα μπορούσε να αναλάβει τις ευθύνες της; Εδώ και αρκετό καιρό ήταν 
εμφανή τα σημάδια της γενικής χρεοκοπίας, όχι μόνο επειδή ό,τι συμβαίνει στην 
κεντρική εξουσία αργά ή γρήγορα μετακυλίεται και στην αυτοδιοίκηση, δεδομένης της 
απολύτου εξάρτησής της από αυτήν μέσω των σφιχτών κομματικών εναγκαλισμών, αλλά 
επειδή κι ο ίδιος ο «Καλλικράτης» είχε επισφραγίσει προ πολλού του λόγου το αληθές 
προαναγγέλλοντας σαφώς ότι οι επαρχίες θα αφεθούν και θα εγκαταλειφθούν στην τύχη 
τους. Ήταν προβλέψιμο και γενικά παραδεχτό ότι η τοπική αυτοδιοίκηση θα κληθεί αργά 
ή γρήγορα να τα βγάλει πέρα μόνη της. Αυτή η προαγγελία που διατύπωνε άλλωστε 
εμφαντικά εδώ και είκοσι χρόνια η ίδια η λέξη, αυτοδιοίκηση, διατυπώνεται τελευταία 
κομψά με τον όρο ομοσπονδοποίηση που αντηχεί όλο και πιο συχνά σαν 
προανάκρουσμα, αλλά κανείς από τους εκλεγέντες Δημάρχους τόσο του «Καποδιστρία» 
όσο και του «Καλλικράτη» μπόρεσε να εκλεγεί υπερβαίνοντας την ιδιότητα των 
αναρριχητικών και αναρριχόμενων χωρίς κομματικό στήριγμα. Η αυτοδιοίκηση ήταν 
μέχρι πρότινος ετεροδιοίκηση και τώρα ακόμη χειρότερα, η αυτοδιοίκηση αλλόφωνα 
επιτροπική. Κι αν η Δήμαρχος δεν είχε αντιληφθεί την ιδιαιτερότητα αυτή της 
φιλοσοφίας του θεσπισμένου πια «Καλλικράτη» ως προς στάδιο της ομοσπονδιοποίησης, 
δυο μήνες αφού είχε τεθεί σε ισχύ ο νόμος, κατέφθασε ο γενικός γραμματέας του Δήμου 
Αμαρουσίου, σύμβουλος του νομοθέτη υπουργού κ.Ραγκούση αν θυμάμαι καλά και με 
ένα ταχύρρυθμο σεμινάριο προσπάθησε να διδάξει στους τοπικούς αυτοδιοικητικούς. 
Είχαν προστρέξει μέχρι και οι αντιΔήμαρχοι γειτονικών Δήμων, της Νάουσας και της 
Αλεξάνδρειας και απ’ ό,τι θυμάμαι σε κάποια αποστροφή του ο επιμορφωτής είχε 
ρωτήσει: «Πόσους δικηγόρους έχετε στο Δήμο Δήμαρχε;» Τρεις είχε απαντήσει η 
Δήμαρχος με ξεχωριστή ετοιμότητα. «Άλλους τρεις να προσλάβετε και να τους κάνετε 
έξι και να εκλέξετε οπωσδήποτε συμπαραστάτη του δημότη, οπότε όποιος πολίτης 
περισπά την προσοχή από το έργο σας το δικό σας και των αντιδημάρχων σας, να τον 
στέλνετε στο συμπαραστάτη που θα εναλλάσσεται με τους δικηγόρους σας.»  

Η Δήμαρχος όπως όλοι γνωρίζουμε, κοντά στους συμβούλους της τάξεως των 
τριαντακοσίων χιλιάδων ετησίων σε ευρώ και κοντά στους σαράντα δημοτικούς 
συμβούλους της, μεθόδευσε και την πρόσληψη άλλων εννιά η έντεκα προκειμένου να 
συμμαζέψει την ακυριάρχητη περιουσία του Δήμου, μάλιστα κατά παράβαση του νόμου, 
οπότε αναγκάστηκε η Οικονομική Επιτροπή να ακυρώσει την απόφασή της και να λάβει 
άλλη σύννομη γενικώς, που συνέπεσε με την απόφασή της να ξεκινήσει τις διώξεις, τις 
μηνύσεις και τις αγωγές εναντίον δημοσιογράφων και πολιτών, που τόλμησαν να 
εκφράσουν δημόσια τη γνώμη τους.  

Δυστυχώς η Δήμαρχος επέλεξε να ισοσκελίσει τον απολογισμό μεμψιμοιρώντας 
αφενός ως θύμα των περιστάσεων και της συγκυρίας και αφετέρου υιοθετώντας, 
εντρυφώντας και εξελίσσοντας το παλιό δοκιμασμένο σύστημα των πελατειακών 
σχέσεων, εξυπηρετήσεων και εκδουλεύσεων. Συνέχισε την ίδια πορεία ανάγοντας 
συγχρόνως από εδώ το σλόγκαν, να μη χαθούν λεφτά. Επί έξι συναπτά έτη κινείται 
σταθερά σ’ αυτήν την πορεία, επικεντρωμένη και αφοσιωμένη πλήρως στο επάρατο 
πολιτικό κόστος, έχοντας κύριο και μοναδικό προσανατολισμό το προσωπικό της 
πολιτικό όφελος, πολιτικό όφελος με το οποίο κατάφερε να επιπλεύσει ευκαιριακά 
βοηθούμενη κι από τη διαφορετικότητα οράματος του αντιπάλου της που είχε μοναδικό 
προσανατολισμό του, πώς θα επανεκλεγεί βουλευτής και μάλιστα από ό,τι 
αποκρυσταλλώνεται συχνά στους παροικούντες στα δημαρχιακά πράγματα, άμεσα με τη 
(Στο σημείο αυτό γίνεται αλλαγή μαγνητοφώνησης της επόμενης πλευράς κασέτας) 
όπως ήταν και νομοτελειακά επόμενο, έγινε το πρώτο θύμα των περιστάσεων και 
καλείται να πληρώσει ακριβά μάλλον τα επίχειρα των επιλογών της Δημάρχου που 



άρχισαν να σκάζουν το ένα μετά το άλλο σαν επιταγές χωρίς αντίκρισμα ανάμεσα στα 
διαμαρτυρημένα γραμμάτια των ομοϊδεατών προκατόχων της.  

Η επιχειρηματική δραστηριότητα της πόλης από ημιθανής νεκρώθηκε και η μόνη 
έντονη δραστηριότητα που παρατηρεί κανείς.. 

Πρόεδρος: Ελάτε στο θέμα επιτέλους, δηλαδή μιλάτε οκτώ λεπτά και δε μιλάτε 
επί του θέματος. Στη δευτερομιλία τα υπόλοιπα κ.Αγγέλολγου.  

Αγγέλογλου: Οκ. Έχετε υπόψη σας όμως ότι ποτέ δεν παίρνω όλο μου το λόγο. 
Πάντα αντί για πέντε μιλάω δύο λεπτά και δεν το αξιολογήσατε αυτό.  

Πρόεδρος: Ακούστε, το αξιολογώ πάρα πολύ και σας μιλώ με σεβασμό, επειδή 
υπήρχε μια ανοχή χρόνου στη Δήμαρχο, αντί έξι λεπτά είχατε όλοι οι επικεφαλής οκτώ 
λεπτά. Σας παρακαλώ πολύ μην είστε άδικος τουλάχιστον. Κε Σακαλή σας 
καλωσορίζουμε, υπάρχουν διαθέσιμα έδρανα, πλησιάστε λοιπόν στον οικείο χώρο σας, 
εγώ θα σας παρακαλέσω, επιμένω πραγματικά, ελάτε.  

Γιαννουλάκης: Κύριοι συνάδελφοι πριν προχωρήσω στην τοποθέτησή μου για τον 
απολογισμό, οφείλω να κάνω ένα σχόλιο για την προχθεσινή μου αποχώρηση από το Δ.Σ.  

Βρέθηκα στην εξαιρετικά δυσάρεστη θέση να αποχωρήσω από τη συνεδρίαση του 
προηγούμενου Δ.Σ. και με την ενέργεια μου αυτή ήθελα να εκφράσω την αντίθεση μου 
στην άσχημη εικόνα που παρουσιάζει το Δ.Σ. με τις συνομιλίες μεταξύ μας και την 
αδιαφορία που υπάρχει από τους συναδέλφους όταν ομιλεί κάποιος συνάδελφος. 
Δυστυχώς αυτά τα φαινόμενα υπήρχαν όλο αυτό το διάστημα.  

Πιστεύω ότι στο κορυφαίο αυτό πολιτικό όργανο του Δήμου, το αποτελούμε όλοι 
εμείς, θα πρέπει να υπάρχει σεβασμός προς τον ομιλητή, να υπάρχει ο σεβασμός προς τη 
διαφορετική άποψη, να υπάρχει η λογική και ο νηφάλιος διάλογος. Η ενέργεια της 
αποχώρησής μου από τη συνεδρίαση ήταν μια πράξη ευθύνης κι ήταν ένα μήνυμα να 
αλλάξουμε όλοι προς το καλύτερο. Έρχομαι τώρα στο θέμα του προϋπολογισμού.  

Ακούγοντας την εισήγηση της Δημάρχου, πίστευα ότι κάνει απολογισμό για το 
2012, γιατί μ’ αυτά που είπε, προφανώς για το 2012 αναφερόταν. Αυτό ήταν ένα σχόλιο 
καταρχήν.  

Η ημέρα του απολογισμού είναι μια δημοκρατική διαδικασία, είναι θεσμικά 
κατοχυρωμένη από τον κώδικα και με σκοπό να ενημερώσει τους πολίτες για τις 
αποφάσεις και για το έργο της διοίκησης, για ότι έγινε τον προηγούμενο χρόνο. 
Δυστυχώς εδώ και χρόνια, δεν έχουμε δημόσιο απολογισμό, αν και το είχε υποσχεθεί η 
Δήμαρχος σε ερώτησή μου σε προηγούμενες συνεδριάσεις, δεν το υλοποίησε.  

Ο απολογισμός του 2011 έρχεται κυριολεκτικά την τελευταία στιγμή, σχεδόν μαζί 
με τον προϋπολογισμό, παραλίγο να τα συζητήσουμε και τα δυο μαζί. Είναι κι αυτό 
πιστεύω ένα δείγμα της λειτουργίας του Δήμου.  

Μόνο εμείς έχουμε Δήμους οι οποίοι δεν είχαν διπλογραφικό σύστημα; Αλλού 
δεν υπάρχουν Δήμοι που δεν είχαν διπλογραφικό σύστημα; Πως περάσανε στην ώρα τους 
οι ισολογισμοί; Ως προς της απεικόνιση των αριθμών οι οποίοι καταγράφονται στον 
ισολογισμό, βάση του δημόσιου λογιστικού, δεν υπάρχει καμιά αμφισβήτηση. Οι ορκωτοί 
λογιστές και η οικονομική υπηρεσία του Δήμου κάνανε πολύ καλά τη δουλειά τους, αυτό 
όμως είναι το υπηρεσιακό κομμάτι. Το άλλο κομμάτι είναι το πολιτικό και είναι η ευθύνη 
της διοίκησης του Δήμου. Τι είπε στον προϋπολογισμό του 2011 η διοίκηση του Δήμου 
και ποιός είναι ο απολογισμός  αυτού του προϋπολογισμού για να αξιολογηθεί; Σήμερα 
κρίνεται η αποτελεσματικότητα της διοίκησης, οι επιλογές της και η αξιοπιστία της. Και 
το ρόλο αυτό για να κριθείτε τον έχει η αντιπολίτευση, μείζονα και ελάσσονα, είναι ένας 
ρόλος διακριτός και αυτός θεσμικά κατοχυρωμένος.  

Για το 2011 Δήμαρχε είχατε φέρει προς ψήφιση έναν προϋπολογισμό ύψους 
80.730.144,00€ και με τις διαμορφώσεις έφτασε τα 83.184.557,00€ και σας είχα πει τότε 
στην τοποθέτησή μου στον προϋπολογισμό, ότι ο προϋπολογισμός που φέρνετε είναι 
πλασματικός, αλλά εσείς απαντήσατε ότι είναι ρεαλιστικός.  

Επειδή τα γραπτά μένουν, θα διαβάσω τι είχατε στην εισήγησή σας σ’ εκείνο τον 
προϋπολογισμό. Λέτε λοιπόν: «είναι πολύ εύκολο να παίζεις με τους αριθμούς όταν 



θέλεις να έχεις απαντήσεις, να έχεις πρόβλεψη αντί για ένα ευρώ, πολλά εκατομμύρια 
ευρώ, στο τέλος να έρχεται ο απολογισμός και να λες μηδέν. Αλλά αυτό δεν υπηρετεί την 
αξιοπιστία που αποτελεί βασική μας αρχή και μέλημα. Ο προϋπολογισμός είναι ένα 
σοβαρό εργαλείο, δεν είναι έκθεση ιδεών αλλά και δε θα πρέπει να αποτελεί σημείο 
αντιπαραθέσεων, γιατί απεικονίζει την πραγματική οικονομική κατάσταση του Δήμου 
Βέροιας όπως αυτός σήμερα υπάρχει μετά και τη συνένωση με τους όμορους Δήμους, 
είναι ρεαλιστικός, προσγειωμένος σε πραγματικά και ασφαλή έσοδα και έξοδα.» Αυτά τα 
είπατε εσείς στη συζήτηση του προϋπολογισμού του 2011.  

Η απάντηση όμως έρχεται σήμερα και διαψεύδει όλα όσα ισχυριστήκατε στην 
εισήγησή σας στον προϋπολογισμό. Το 2011 κλείνει με 41.898.439,00€, δηλαδή το 50%. 
Βγάλτε κύριοι συνάδελφοι ποιός έλεγε αλήθεια στη συζήτηση του προϋπολογισμού, αν 
εγώ που είπα ήταν πλασματικός, ή αν η Δήμαρχος που είπε ότι είναι ρεαλιστικός.  

Να δούμε όμως τι λέει κι ο απολογισμός. Δήμαρχε από τριάντα κωδικούς εσόδων 
δεν εισπράξατε ούτε ένα ευρώ. Από τα έκτακτα έσοδα προϋπολογίσατε 36.205.000,00€ 
και εισπράξατε μόνο 5.900,00€, μείον ογδόντα τρία και μισό από αυτά που 
προϋπολογίσατε. Από επιχορηγήσεις για επενδύσεις προϋπολογίσατε 30.693.021,00€ και 
εισπράξατε 3.500,00€ περίπου, μείον 88% περίπου από αυτά που προϋπολογίσατε. 
Άφησα τελευταία τα τακτικά έσοδα για να σχολιάσω τις τεράστιες περικοπές όπως 
ισχυρίζεστε, γιατί σήμερα είπα και στην αρχή, συζητάμε τον απολογισμό. Πρόεδρε θέλω 
να σεβαστώ το χρόνο, δε θέλω να δώσω δικαίωμα, θα συνεχίσω στη δευτερομιλία μου.   

Παυλίδης: Πρόεδρε δε θέλω να κρίνω ή να συγκρίνω ή να κατακρίνω αλλά δεν 
υπάρχει σήμερα πουθενά κανένας Έλληνας πολίτης που να μπορεί να προϋπολογίσει τι 
θα του συμβεί στο μέλλον μ’ αυτό το κράτος που υπάρχει και μ’ αυτά που έρχονται κάθε 
μέρα. Όποιος μπορεί και νομίζει να το κάνει, ιδού η Ρόδος και ιδού το πήδημα, εγώ θα 
τον εμπιστευτώ. 

Δεύτερον, το ελληνικό κράτος θα συνεχίσει να το κάνει αυτό, άρα έχουμε ένα 
σοβαρό προβληματισμό που προκύπτει σήμερα από αυτόν τον απολογισμό αν θέλετε, 
όταν αποδεικνύεται ότι το 1/3 είναι από επιχορήγηση του κράτους του προϋπολογισμού 
του Δήμου κι αν το ελληνικό κράτος θέλει να τον σταματήσει ή να τον κόψει, 
καλούμαστε να διαβούμε μεγάλο δρόμο.  

Αν τα δεκαπέντε τα σαράντα πέντε είναι από επιδότηση του ελληνικού κράτους, 
αυτά τα δεκαπέντε πρέπει να βρούμε τρόπους μέσα από το Δήμο μας για να εισπραχθούν 
για να μπορέσουμε να είμαστε βιώσιμοι. Αν όμως σε οποιοδήποτε προϋπολογισμό το 
κράτος αύριο μεθαύριο θέλει να βάλει επιτροπείες, αυτό δε θα είναι ούτε φασιστικό ούτε 
τίποτε, θα είναι καταδικαστικό.  

Φυσικά άλλο η κραιπάλη και τότε ναι, θέλουμε επιτροπείες, και άλλο 
προϋπολογισμός. Πριν είπε κάποιος συνάδελφος, τόσα εκατομμύρια έπρεπε να 
εισπράξουμε. Μα αφού δε γίνονται έργα και δεν τα στέλνει και δεν υλοποιούνται, αφού 
δεν έχει πρόγραμμα δημόσιων επενδύσεων, ποιός προϋπολογισμός μπορεί να είναι 
συνεπής;  

Οι προσπάθειες του οποιουδήποτε είναι στα οικονομικά, είναι ειλικρινά σας το 
λέω γιγαντιαίες και τιτάνιες γιατί είναι δύσκολο σ’ αυτήν την εποχή να πάρεις χρήματα 
από αυτούς που δεν έχουνε πλέον. Άρα σ’ αυτό πρέπει κι εμείς οι ίδιοι να αναλογιστούμε 
αν πρέπει να βεβαιώνουμε σωρηδόν και να φαίνονται ότι δεν μπορούμε να τα 
εισπράξουμε, διότι μετά ή θα πρέπει αυτές οι υποθέσεις να πάνε στον εισαγγελέα ή 
πρέπει να μην έχουμε αντιδήμαρχο οικονομικών, ο οποίος κινδυνεύει ανά πάσα στιγμή.  

Το ίδιο το ελληνικό το κράτος πριν από δυο-τρεις μήνες και το ξέρουμε όλοι μας 
εδώ, έβγαζε ανακοινώσεις, χαρίζονται όλα τα χρέη, όλα τα πρόστιμα, ελάτε να 
πληρώσετε αυτά που χρωστάτε και βλέπω από τον προϋπολογισμό πόσοι ήρθαν. Το ίδιο 
το ελληνικό το κράτος δεν μπορεί να εισπράξει αυτά που έχει και το ξέρουμε. Άρα δεν 
είναι θέμα ούτε απαξίωσης προσπαθειών, ούτε να ρίχνουμε ευθύνες στον οποιοδήποτε.  

Όμως θα πρέπει να εμποτίσουμε το κράτος δικαίου. Όταν λέμε 60% ή 40% 
μείωση σε όλα τα κονδύλια στα νομικά πρόσωπα, στις επιχειρήσεις, να το τηρούμε σε 



όλους για να υπάρχει αίσθημα δικαίου. Δεν μπορεί κάποιοι να χειρίζονται και να 
ματώνουν ή να μαλώνουν ή να μην έχουν και κάποιοι να απολαμβάνουν, γιατί τότε ναι 
έχει σχέση με την πολιτική και θέλει αίσθημα εμπιστοσύνης για να μπορούμε κι εμείς να 
δουλεύουμε και να μη λέμε ή να μην κρίνουμε ή να μην κατακρίνουμε.  

Θα πρέπει κάποτε σ’ αυτό το Δ.Σ. να φέρουμε μια γενναία πρόταση για να 
σβηστούνε κάποια κονδύλια που δεν μπορούν να εισπραχθούν και τζάμπα υπάρχουν 
στους βεβαιωτικούς καταλόγους.  

Πάντως, επειδή είμαι Πρόεδρος του νομικού προσώπου θα πρέπει να σχολιάσω το 
κομμάτι που με αφορά διότι αλλιώς θα είμαι αφερέγγυος στους συναδέλφους μου του 
νομικού προσώπου. Φαίνεται λοιπόν από τον προϋπολογισμό ότι το 2011 το νομικό 
πρόσωπο έπρεπε να πάρει 1.654.000,00€ προϋπολογισθέντα και το νομικό πρόσωπο πήρε 
εφτακόσια ενενήντα εφτά, αρκεί να σας πω ότι όταν συγχωνευθήκαμε τον Ιούνιο, τα 
πρώτα χρήματα που πήραμε από το Δήμο κι ας με διαψεύσουν με στοιχεία οποτεδήποτε, 
γιατί ήρθαν εδώ κι εργαζόμενοι και μας διαψεύσανε λες κι εμείς λέγαμε ψέματα, κάποτε 
θα ερχόταν αυτός ο πίνακας και θα τα βλέπαμε. Τα πρώτα τα πήραμε το Σεπτέμβριο κι 
από εδώ φαίνεται ότι πριν αναλάβουμε το νομικό πρόσωπο, δόθηκε 1.545.000,00 στα 
πρώην νομικά πρόσωπα. Δηλαδή όταν αναλάβαμε εμείς δόθηκαν εφτακόσια ενενήντα 
εφτά στους έξι μήνες και πριν δόθηκε 1.545.000,00€.  

Με συγχωρείτε πολύ, όταν θα μιλάμε για ισότιμη μεταχείριση ή για ενιαία 
μεταχείριση, να το κάνουμε στην πράξη γιατί κάποιοι δεν είναι κακοί να μαλώνουνε με 
κάποιους να τους λένε συγνώμη δεν έχω και κάποιοι να είναι. Αυτό θα πρέπει κάποτε να 
σταματήσει.  

Επιπρόσθετα, όταν δεν μπορούμε να δώσουμε τις υποχρεώσεις μας το 2011 κι 
αναγκαζόμαστε κι εμείς να συνεργαστούμε με το Δήμο και να μην τιμολογούμε για να μη 
φαίνεται ο Δήμος ότι χρωστάει, να μη μας λένε τουλάχιστον ότι τα πήραμε στο 2012 και 
περνάμε ζωή χαρισάμενη ή έχουμε να δώσουμε. Τουλάχιστον να μην ακούμε πράγματα 
που φαίνονται σε πίνακες και βεβαιώνονται έστω μετά από καιρό.  

Μελιόπουλος: Από τον πίνακα που υπάρχει στο τέλος του απολογισμού όπως 
ειπώθηκε, έχει ένα νούμερο σημασία. ο προϋπολογισμός ογδόντα χιλιάδες, ο 
απολογισμός σαράντα δύο χιλιάδες, σχεδόν το μισό.  

Αναρωτιέμαι αν όσοι είχαν την πολιτική ευθύνη το να συντάξουν αυτόν τον 
προϋπολογισμό, τον ψήφισαν, τον υποστήριξαν, αν έχουν κάποια ευθύνη γι’ αυτό. Η δική 
μου η θέση και βέβαια έχουν. Προκύπτει μέσα από αυτό σαφέστατα όπως ειπώθηκε από 
άλλους, μια μείωση των επιχορηγήσεων για επενδύσεις κατά 27.000.000,00€ και 
αντίστοιχα έτσι δεν έχουν βγει και τα αντίστοιχα έργα. Υπάρχει ευθύνη γι’ αυτό; υπάρχει, 
αλλά την ονομάζουμε κάτι με όρους όπως λέμε για τον καιρό, ήρθε η κρίση, το κακό μας 
το ριζικό και πάει λέγοντας και ούτε ένας από τη διοίκηση του Δήμου δεν έχει την 
ευθιξία να πει ότι φταίει η συγκεκριμένη πολιτική των κομμάτων που κυβερνούν. Ποιός 
άλλος να φταίει; Ο κακός μας ο καιρός;  

Για να γυρίσω στην αρχή Δήμαρχε, «ποτέ δεν αρνηθήκαμε», να σας διαβάσω τί 
γράφετε, «νέες αρμοδιότητες». Από τα ογδόντα εκατομμύρια στα σαράντα εκατομμύρια 
κι εσείς δεν αρνείστε νέες αρμοδιότητες. Τί σημαίνει αυτό; Ή ότι κάποιες υπηρεσίες, 
κάποιες δομές προς τους δημότες, αυτές οι ελάχιστες και οι κάκιστες που παρέχονται δε 
θα συνεχίσουν να παρέχονται, ή θα φορτώσετε τα βάρη όλα στους δημότες κι είμαστε 
σίγουροι ότι αυτό θα γίνει.  

Πέρα από τα στοιχεία λοιπόν τα τεχνικά του προϋπολογισμού, ένα είναι σίγουρο. 
Ότι στην πορεία, οι Δήμοι φυσικά θα συνεχίσουν να υπάρχουν, δεν το συζητάμε αυτό, 
αλλά οποιαδήποτε παροχή προς τους δημότες, είτε θα ιδιωτικοποιηθεί, είτε αυτό που θα 
παρέχεται από το Δήμο και στη μια περίπτωση και στην άλλη μάλλον, θα το πληρώνουν 
πανάκριβα οι δημότες. Ήδη με κάποιο θέμα που έχουμε με κάποιες εν μέρει αυξήσεις στα 
τέλη, δείχνουν το δρόμο. Αυτά προς το παρόν, φυσικά θα καταψηφίσω τον απολογισμό. 

Κοστογλίδου: Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αν και με κάλυψαν στα 
περισσότερα οι συνάδελφοι, δε θα μπω στη διαδικασία κωδικών και λεπτομερειών, αυτό 



που έχω να πω εγώ διαβάζοντας την έκθεση της Δημάρχου είναι ότι είναι μια πολύ ωραία 
έκθεση ιδεών, επιρρίπτοντας ευθύνες σε όλους τους άλλους εκτός από τη διοίκηση. Το 
μόνο λάθος το οποίο αναγνωρίζει η Δήμαρχος είναι οι κοινωνικοί λαχανόκηποι, λες και 
αυτό ήταν το σοβαρότερο σ’ αυτά που αντιμετωπίζει σήμερα και η πόλη της Βέροιας 
αλλά και οι κοινότητες, τα τοπικά διαμερίσματα,  αν θα έχουμε λαχανόκηπους και θα 
εστιαστώ αποδεικνύοντας όλα αυτά στην έκθεση του ορκωτού λογιστή στο τέλος που 
λέει θέματα έμφασης και γράφει, στο λογαριασμό του ενεργητικού Δ2, απαιτήσεις από 
πώληση αγαθών και υπηρεσιών, περιλαμβάνονται καθυστερημένες απαιτήσεις συνολικού 
ποσού 2.970.000,00€. Ο Δήμος δε διενήργησε ανάλογη πρόβλεψη για να καλύψει 
ενδεχόμενη ζημία που θα προκύψει από τη μη είσπραξη μέρους των απαιτήσεων αυτών. 
Αυτό νομίζω ότι τα λέει όλα η εισήγηση.  

Βασιάδης: Βρίσκομαι σε μία έτσι αμηχανία, διότι ακούγοντας την εισήγηση της 
Δημάρχου, τις τοποθετήσεις των αρμοδίων συνεργατών της, των άμεσα και γενικότερα 
την ατμόσφαιρα η οποία διαμορφώνεται γύρω από το περιεχόμενο του ισολογισμού, 
απολογισμού που συζητάμε σήμερα, διερωτώμαι αν ο ισολογισμός αυτός προφανώς 
έρχεται ως εκτέλεση του αντίστοιχου προϋπολογισμού που είχε συζητηθεί για το 2011.  

Επί τη βάση αυτού του ισολογισμού προφανώς έπρεπε να είχε διαμορφωθεί ο 
προϋπολογισμός για το 2012, διότι ο Δήμος έχει μια συνέχεια και μια διαδοχή. Δεν 
μπορεί δηλαδή να διαπιστώνουμε κάποια πράγματα σήμερα και την πρόβλεψη που θα 
κάνουμε για το επόμενο χρονικό διάστημα, να μη στηρίζεται σ’ αυτά αλλά να στηρίζεται 
σε άλλα δεδομένα τα οποία όμως δεν υφίστανται. Εννοώ βεβαίως ότι ο προϋπολογισμός 
του 2012 που συζητήθηκε τέτοια εποχή πέρυσι, προφανώς κι είναι αναντίστοιχος με τον 
απολογισμό του 2011 και διερωτώμαι όταν θα έρθει η ώρα να συζητηθεί ο απολογισμός 
του 2012 επί ποιού προϋπολογισμού θα συζητηθεί.  

Αυτού του είδους ο προβληματισμός εγείρεται από το γεγονός ότι η ίδια  η 
Δήμαρχος κι όλοι όσοι τοποθετήθηκαν, κανείς δεν είναι ευχαριστημένος από τα δεδομένα 
του ισολογισμού, κανένας δεν τον υποστηρίζει, έρχεται σαν μια αναγκαία λογιστική 
πράξη προκειμένου να κλείσει ένα κεφάλαιο το οποίο κανένας δε θέλει να το θυμάται 
προφανώς και πολύ περισσότερο όταν αυτοί οι οποίοι είναι ταγμένοι να υποστηρίζουν 
ενθέρμως τα πεπραγμένα μιας χρονιάς δεν το πράττουν, πώς μπορεί να το κάνουν αυτοί 
που είναι ταγμένοι να ασκήσουν κριτική, να ασκήσουν έλεγχο, να ασκήσουν 
αντιπολίτευση.  

Εκτιμώ Δήμαρχε, Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ότι ο ισολογισμός 
αυτός αποτελεί μία θα έλεγα καταδίκη του μέλλοντος της πόλης μας, δεν προσιδιάζει 
τίποτα καλό. Αυτό δεν έχει να κάνει μόνο για το γεγονός ότι γενικότερα η πολιτική 
κατάσταση δεν ευνοεί τη δραστηριότητα της αυτοδιοίκησης, αυτό είναι επίσης μια 
πραγματικότητα, αλλά εξαρτάται κι από το γεγονός ότι οι δυνατότητες του ίδιου του 
Δήμου δεν αναπτύχθηκαν στο βαθμό που θα έπρεπε να αναπτυχθούν, έτσι ώστε το ίδιο 
κεφάλαιο που θα απαιτούνταν ώστε να καλύψει τα στοιχεία του προϋπολογισμού που 
παρατίθενται στον ισολογισμό, να είναι αυτά τα οποία έπρεπε να είναι αντίστοιχα της 
πόλης μας.  

Δε θα συνεχίσω Πρόεδρε, ευχαριστώ για την υπόμνηση, απλώς ακριβώς για τους 
λόγους τους οποίους ανέπτυξα, τίθεμαι μεταξύ αυτών οι οποίοι θα καταψηφίσουν τον 
ισολογισμό.  

Σταυροπούλου: Πρόεδρε, αγαπητοί συνάδελφοι, θα αναφερθώ βασικά στον 
κοινωνικό τομέα.  

Ευτυχώς η δημοτική αρχή πριν ακόμα ενσκήψει η κρίση, διαβλέποντας τα 
σημάδια των καιρών και τις ολοένα μεγαλύτερες ανάγκες της κοινωνίας μας, 
προσανατόλισε το Δήμο προς την ενίσχυση των κοινωνικών δομών, ώστε έτσι να 
προστατεύσει τους πολίτες της.  

Δημιούργησε υπηρεσίες που παρέχουν από δωρεάν πρωτοβάθμια περίθαλψη ως 
τρόφιμα, είδη ένδυσης και υπόδησης σε πολίτες που το έχουν ανάγκη. Έγιναν ενέργειες 
για ευαισθητοποίηση επιχειρήσεων, συλλόγων, συνδημοτών μας, της κοινωνίας του 



Δήμου μας γενικότερα. Συνεργαστήκαμε μαζί με φορείς και επιχειρήσεις, δημιουργήσαμε 
δίκτυο εθελοντών και θα ήθελα να αναφερθώ επιγραμματικά σε ενέργειες και δράσεις. 
Καταβολή επιδομάτων σε δικαιούχους ΑΜΕΑ και ευπαθείς ομάδες πληθυσμού.  

Εδώ θέλω να τονίσω πως αντιμετωπίσαμε πάρα πολλές δυσκολίες με τον 
Καλλικράτη, έρχοντας αρμοδιότητες χωρίς να έχουμε το ανάλογο προσωπικό. 
Συνεργασία με Δήμους Αλεξάνδρειας και Νάουσας για την υλοποίηση προγραμμάτων 
κοινωνικής προστασίας. Μέριμνα για τη στέγαση και την παροχή ιδρυματικής 
περίθαλψης σε αστέγους και απόρους. Συνεργαστήκαμε με τον  «Έρασμο» και με 
ξενοδοχεία του Δήμου μας ώστε να μπορέσουμε να ανταπεξέλθουμε στα προβλήματα 
που αντιμετωπίσαμε πέρυσι το χειμώνα. Κήδευση απόρων ατόμων, μοναχικών και 
άστεγων, δωρεάν παροχή ειδών ένδυσης, διατροφής, οικιακού εξοπλισμού περίπου σε 
τριακόσιες οικογένειες, υποδοχή και καταγραφή και έλεγχος άλλων εκατόν πενήντα 
οικογενειών από Δήμους μετά από τη συνένωση. Τακτικές ενισχύσεις και παρεμβάσεις 
της κοινωνικής αλληλεγγύης στους καταυλισμούς Εργοχωρίου, στο Τριφυλλοπάζαρο και 
διανομή ειδών ένδυσης και τροφίμων. Συνεργασία με την πρωτοβάθμια και 
δευτεροβάθμια εκπαίδευση, συνεργασία με επαγγελματικούς φορείς για ενίσχυση με 
τρόφιμα και άλλα είδη του κοινωνικού παντοπωλείου.  

Το Δημοτικό Ιατρείο έως το Νοέμβριο του 2011 παρέμεινε ανενεργό λόγω 
αδυναμίας του από διοικητική υποστήριξη. Στα μεσοδιαστήματα όμως με υποστήριξη 
εθελοντών και κοινωνικού λειτουργού, οργάνωσε παρεμβάσεις προληπτικών εξετάσεων 
και εμβολιασμών στα παιδιά του καταυλισμού του Εργοχωρίου και χορήγησε και δωρεάν 
φάρμακα σε άπορους όταν υπήρχε αποδεδειγμένη ανάγκη. Στη συνέχεια στελεχώθηκε 
από κοινωνικό λειτουργό και επαναλειτούργησε και τώρα βρίσκεται σε πλήρη 
λειτουργία.  

Προώθηση ενεργειών σύστασης και ανέγερσης κέντρου ημιαυτόνομης διαβίωσης 
ΑΜΕΑ, σε συνεργασία με το σύλλογο γονέων και κηδεμόνων ΑΜΕΑ του νομού 
Ημαθίας. Ενέργειες επίσπευσης ανέγερσης και προετοιμασίας λειτουργίας κέντρου 
απεξάρτησης Ο.ΚΑ.ΝΑ. σε συνεργασία με το Γενικό Νοσοκομείο της Βέροιας και 
εκπροσώπους εξαρτημένων ατόμων.  

Εισήγηση για σύσταση συμβουλίου παραβατικότητας, ένταξη του Δήμου Βέροιας 
στο πλαίσιο εφαρμογής προγράμματος κοινωνικής εργασίας, έκτισης ποινής ανηλίκων 
παραβατών, όπως επίσης και για ενήλικες που είχαν τέτοιο δικαίωμα. Σύσταση 
συμβουλίου μεταναστών, σύσταση και λειτουργία επιτροπής κοινωνικής αλληλεγγύης και 
καθημερινότητας. Συσκέψεις φορέων και μη κυβερνητικών οργανώσεων κοινωνικής 
αλληλεγγύης για συντονισμό και συμπληρωματικότητα δράσεων και καταγραφή 
προβλημάτων, αιτημάτων και διερεύνηση προτάσεων συνεργασίας. Υπογραφή της 
ευρωπαϊκής κάρτας για την ισότητα, υποβολή φακέλου σύστασης και λειτουργίας 
συμβουλευτικού σταθμού για τις γυναίκες που υφίστανται βία, το οποίο θα λειτουργήσει 
πιστεύω στο πρώτο τρίμηνο του έτους του 2013.  

Θεοδωρίδης: Πάγια προσωπική μου άποψη, φιλοσοφία και πεποίθηση γύρω από 
την υπόθεση απορρίμματα, είναι ότι αντί να παλεύουμε και να τρέχουμε να καθαρίζουμε 
καλύτερα ή να προσπαθούμε όλοι μας, να σταματήσουμε να βρωμίζουμε.  

Από την πρώτη στιγμή της ανάληψης των αγνώστων για εμένα, φαρμακοποιός 
στο επάγγελμα, καθηκόντων μου, αντίκρισα μια κατάσταση που δεν ήταν αυτή που θα 
ήθελα. Ξεκινώντας από το χώρο διαχείρισης απορριμμάτων, διαπίστωσα πως λόγω του 
κλεισίματος ΧΑΔΑ Μετοχίου και της μη ύπαρξης εναλλακτικής λύσης, η μοναδική μας 
επιλογή ήταν αυτή της μεταφοράς των απορριμμάτων εκτός νομού και συγκεκριμένα στο 
γειτονικό αδειοδοτημένο ΧΑΔΑ στην Κοζάνη. Η εξασφάλιση δύο τρακτόρων από τον 
ΟΔΔΥ, αποτελούσε ένα κομμάτι της μεταφοράς των απορριμμάτων, έμενε το υπόλοιπο 
κομμάτι των λεγόμενων press container που κατά τη γνώμη μου έλυναν με ευκολότερο 
τρόπο αδειοδότησης και την υπόθεση του προσωρινού σταθμού μεταφόρτωσης. Με την 
προμήθεια των press containers ασχολήθηκε ο συνάδελφος Βοργιαζίδης. Ελπίζω πως 



σύντομα θα είναι στη διάθεση της υπηρεσίας η οποία έχει εξασφαλισμένους οδηγούς με 
τα διπλώματα και την εμπειρία που απαιτείται.  

Στο χώρο αμαξοστασίου με την τοποθέτηση δυο οδηγών στο συνεργείο 
οχημάτων, κατορθώσαμε σε πολύ σύντομο χρόνο να θέσουμε σε λειτουργία όλο το 
στόλο. Απορριμματοφόρα, βυτία, πλυντήριο κάδων και σκούπες συντηρήθηκαν και 
υπηρετούν την υπηρεσία. Πιστεύω πως η οικονομική αιμορραγία προς εξωτερικά 
συνεργεία μειώθηκε αισθητά.  

Οι κάδοι ασχήμιας που ακόμη και σήμερα μας ταλαιπωρούν, αποτέλεσαν ένα 
ακόμη κομμάτι παρέμβασης. Διακόσιοι τουλάχιστον πλαστικοί κάδοι παρατημένοι στα 
αζήτητα του ΑΚΤΟΡΑ καθώς και εκατό μεταλλικοί διορθώθηκαν με ελάχιστο κόστος. 
Το 2012 οι μεταλλικοί διορθωμένοι κάδοι ξεπερνούν τους τριακόσιους. Η οικονομία 
πιστεύω είναι ορατή. Η παρέμβαση στο χώρο ανακύκλωσης ηλεκτρικών και η μεταφορά 
των containers στο Μακροχώρι είναι εκτός από καλύτερη ανακύκλωση και οικονομικό 
όφελος. Υπογράφηκε καινούργια σύμβαση με την αντίστοιχη εταιρία ανακύκλωσης.  

Ο πόλεμος της αφίσας ακόμη και σήμερα συνεχίζεται με θετικό απολογισμό. 
Πιστεύω πως με τη βοήθεια της επιβολής ποινών στους παραβάτες, η κατάσταση στο 
μέλλον θα αποτελεί παράδειγμα μίμησης για όλη τη χώρα. Θέλει τόλμη όμως η ψήφος 
των συναδέλφων στο Δ.Σ. Με την μετασκευή του οχήματος σκούπα, του πρώην Δήμου 
Αποστόλου Παύλου, ο καθαρισμός στα πλάγια των δρόμων και των πάρκων στις 
εισόδους της πόλης είναι μια καλή προσπάθεια που πρέπει να προσεχθεί και να 
εφαρμοστεί και στο μέλλον γιατί προσφέρει και οικονομία. Οι περιβόητοι κάδοι 
ανακύκλωσης Τζόλας με την τόση και τόση ασχήμια και βρωμιά, απομακρύνθηκαν.  

Μετά από απόφαση του Δ.Σ. τοποθετήθηκαν σε σχολεία δημοτικά και γυμνάσια 
και λύκεια που υπέδειξαν οι διευθύνσεις πρωτοβάθμιας και δευτεροβάθμιας εκπαίδευσης. 
Συνεργασία με την ΚΕΠΑ για θέματα διατήρησης της πόλης σε σεβαστά επίπεδα 
καθαριότητας, μη ρυπαίνοντας με αφίσες που διαφήμιζαν παραστάσεις είτε του Δήμου, 
είτε άλλων. Υπήρξε προσπάθεια συνεργασίας με προέδρους κοινοτήτων για χώρους 
προσωρινής απόθεσης αδρανών, ογκωδών και οργανικών υλικών αλλά δε με ικανοποιεί 
το αποτέλεσμα. Υπήρξε λιγοψυχία, αδιαφορία, φόβος, δεν ξέρω. Θα επανέλθουμε γιατί 
πιστεύω πως θα βοηθήσει σε θέματα γενικά περιβάλλοντος. Η συνεργασία όμως σε 
θέματα γενικής καθαριότητας υπήρξε αγαστή εκτός ελάχιστων περιπτώσεων.  

Στην καθημερινότητα έγιναν παρεμβάσεις όπως: απαντήσεις σε θέματα τύπου με 
προβλήματα και αστοχίες της υπηρεσίας και του πολίτη, για τις θαμμένες κομπόστες 
εργοστασίου σε ιδιωτική χωματερή ακόμα δυστυχώς η αρμόδια υπηρεσία περιβάλλοντος 
αντιπεριφέρειας δεν έδωσε απάντηση, κρέατα σάπια, πεταμένα στα πλαϊνά του δρόμου 
στην παλιά χωματερή Μακροχωρίου, το ίδιο στην πρώην ΧΑΔΑ Μετοχίου, πορτοκάλια 
στον Τριπόταμο που με παρέμβαση της υπηρεσίας σε συνεργασία με τη δημοτική 
αστυνομία και άλλη με παραδοχή του λάθους από μεριά του παραβάτη βρήκαν λύση.  
Εδώ θα ήθελα να αναφέρω και για την προσπάθεια που έχει γίνει όσον αφορά την αλλαγή 
προγράμματος αποκομιδής όπου εκεί ωφεληθήκαμε όσον αφορά σε ρεπό αλλά και 
λιγοστέψαμε το κόστος στον τομεα της καθαριότητας. Γίνανε παρεμβάσεις με υλικό που 
μπήκε σε κάθε σπίτι μέσα από το λογαριασμό της Δ.Ε.Υ.Α.Β., πιστεύω όμως πως κι αυτό 
βοηθάει στο να αρχίζει να αλλάζει η νοοτροπία (Στο σημείο αυτό γίνεται αλλαγή 
μαγνητοφώνησης της επόμενης πλευράς κασέτας) 

Βοργιαζίδης: (αδύνατη η απομαγνητοφώνηση) Αυτό λοιπόν το νούμερο κύριοι 
συνάδελφοι ανέρχεται στα 4.700.000,00 €. Να λοιπόν από πού βγαίνει η εξοικονόμηση 
και γιατί μειώθηκαν αυτά τα χρήματα κατά τρεισίμιση εκατομμύρια. Τί σημαίνει αυτό για 
εμένα, σημαίνει μια λελογισμένη και χρηστή διοίκηση και γι’ αυτό βέβαια προφανώς 
αρμόδια είναι τόσο η οικονομική υπηρεσία, όσο κι ο αντιδήμαρχος Οικονομικών.  

Πράγματι τα έσοδα του 2011 σε σχέση με του 2010 δε διέφεραν και πολύ γιατί η 
λαίλαπα δυστυχώς άρχισε προς το τέλος του 2011, εκεί φάγαμε τις μεγάλες καρπαζιές. 
Δυστυχώς αυτή η πορεία η οποία ξεκίνησε και απέδωσε αποτελέσματα για το 2011 θα 
επιβραδυνθεί ή και θα αναστραφεί καθότι τα οικονομικά για το 2012 λίγο πολύ σε όλους 



είναι γνωστά, αλλά αυτό είναι κάτι το οποίο θα συζητήσουμε του χρόνου, καλά να 
είμαστε.  

Κορωνάς: Πρόεδρε, Δήμαρχε, κύριοι σύμβουλοι, εγώ αρχικά θα ξεκινήσω με το 
εξής: είμαι από αυτούς που πιστεύω ότι το 2011 ήταν μια χρονιά βαθιάς οικονομικής 
κρίσης και για τους Δήμους και για τους πολίτες αυτής της χώρας. Οι Δήμοι από την 
οικονομική κρίση αυτή επλήγησαν βάναυσα. Θα αναφερθώ μόνο στο εξής: από τα 
χαράτσια της Δ.Ε.Η. πάρα πολλοί συνδημότες μας αναγκάστηκαν να μην πληρώσουν το 
ρεύμα. Ο Δήμος ενδεικτικά από αυτό έχασε πάρα πολλά τακτικά έσοδα γιατί μαζί με το 
ρεύμα δεν πληρώθηκαν και τα δημοτικά τέλη. Αυτό είναι ένα πολύ μικρό παράδειγμα, 
είναι μια σταγόνα στον ωκεανό όσον αφορά την κρίση που υπέστησαν οι Δήμοι.  

Διαβάζοντας την έκθεση του ορκωτού λογιστή, αρχικά ένοιωσα μια ικανοποίηση 
γιατί έχουμε ένα μικρό πλεόνασμα και λέω αρχικά, γιατί δεδομένου ότι αυτή την 
ικανοποίηση που ένοιωσα, πιστεύω ότι τα πήγαμε σχετικά καλά όσον αφορά τη 
διαχείριση την οικονομική για το 2011 και λέω σχετικά γιατί η λέξη σχετικά ανάγεται 
πάντα σε σύγκριση και όταν λέω σύγκριση εννοούμε σε σύγκριση με άλλους Δήμους 
ανάλογου μεγέθους με το δικό μας, οι οποίοι τα πήγαν πολύ χειρότερα από εμάς και 
πιθανόν έχουν εμφανίσει και ελλειμματικούς ισολογισμούς. Την αρχική μου ικανοποίηση 
την ακολούθησε μια απορία θα μπορούσα να πω και μια ανησυχία για το τι θα 
επακολουθήσει, πώς θα είναι ο ισολογισμός του 2012 και πώς θα είναι ο προϋπολογισμός 
του 2013 με δεδομένου ότι η κρατική επιχορήγηση της χρονιάς που ανέφερα, θα είναι 
πολύ μικρότερη.  

Ανέφερε η Δήμαρχος ότι αδυνατούμε να πληρώσουμε, δε θα μπορούμε να 
πληρώσουμε τα μισά από τους μισθούς. Είναι μια κατάσταση τραγική πιστεύω για το 
Δήμο μας και για όλους τους Δήμους της χώρας και θέλω να θέσω πάλι στο τραπέζι δυο 
ζητήματα, δυο προβληματισμούς.  

Δεν  είναι δυνατόν να μειώνεται η κρατική επιχορήγηση κι ο Δήμος να συνεχίζει 
να επιβαρύνεται με δαπάνες πολύ μεγάλες όπως αυτή του πετρελαίου. Τί θέλω να πω: το 
δημόσιο αγοράζει το πετρέλαιο σε μια τιμή πολύ φθηνότερη από ό,τι την πουλάει στους 
ιδιώτες, από το 1,40 που πουλάει το πετρέλαιο θέρμανσης, πιθανόν να την αγοράζει στα 
0,30 λεπτά. Τόσο ήταν παλαιότερα. Θέλω να πω, δεν είναι δυνατόν ο Δήμος ο οποίος 
είναι δημόσιο, να αγοράζει το πετρέλαιο στην ίδια τιμή που την αγοράζει ο ιδιώτης. Το 
κράτος από τη μία μειώνει τους ΚΑΠ, αλλά συνεχίζει να εισπράττει από το δικό του 
σώμα το δημόσιο τα έσοδα τα οποία είναι υπέρογκα γι’ αυτό, είναι μια αναντιστοιχία 
κατά τη γνώμη μου.  

Το δεύτερο είναι η Δ.Ε.Η., που είναι ανώνυμη εταιρία αλλά κι εκεί πρέπει να 
ισχύσει μια παρόμοια λογική. Εγώ βάζω τον προβληματισμό-πρόταση ότι θα πρέπει να 
γίνει μια επαναδιαπραγμάτευση με το κράτος, με την πολιτεία, εδώ είναι κι ο βουλευτής, 
ώστε να γίνει μια ρύθμιση, οι Δήμοι τουλάχιστον να μην αγοράζουν το πετρέλαιο στην 
τιμή που την αγοράζουν οι ιδιώτες και το ίδιο να γίνει με τη Δ.Ε.Η. Όσον αφορά εμένα 
προσωπικά γιατί έχουμε κι έναν απολογισμό και στις επιτροπές που μετέχω με την 
ιδιότητα του Πρόεδρου ως δημοτικός σύμβουλος. Μετέχω σε τρεις επιτροπές, η μια 
επιτροπή είναι μια διαδημοτική επιτροπή που αφορά  την κατάρτιση καινούριου 
κανονισμού καθαριότητας. Θέλω να σας πω στο σημείο αυτό ότι ο κανονισμός, η 
επιτροπή έχει τελειώσει τις συνεδριάσεις της, έχει επιλεγεί ο βασικός κορμός του 
κανονισμού καθαριότητας και με το νέο έτος θα έρθει για συζήτηση ο νέος κανονισμός 
καθαριότητας του Δήμου Βέροιας.  

Η δεύτερη επιτροπή είναι μια επιτροπή η οποία είναι η πρωτοβάθμια επιτροπή 
επιθεώρησης κινηματογράφων και θεάτρων, η οποία είναι ένα γνωμοδοτικό όργανο για 
κινηματογράφους, θέατρα και κέντρα μεγάλης χωρητικότητας. Αυτή η επιτροπή 
συνεδρίασε το 2012 τρεις φορές, πιστεύω ότι τα πήγαμε αρκετά καλά, ανταπεξήλθαμε 
άμεσα σε όλα τα αιτήματα των πολιτών μας και βρεθήκαμε πάρα πολλές φορές σε ρήξη 
με μερικούς ιδιώτες αλλά πιστεύω ότι κάναμε πολύ καλά το καθήκον μας.  



Η τρίτη επιτροπή είναι η επιτροπή πολιτισμού και νεολαίας. Εδώ θα ήθελα να πω 
δύο πράγματα Πρόεδρε και να τελειώσω. Είναι μια επιτροπή που την αδικεί ο 
«Καλλικράτης». Για ποιό λόγο; ιατί οι αρμοδιότητες της επιτροπής αυτής συμπέφτουνε 
με τις αρμοδιότητες της ΚΕΠΑ και του νομικού προσώπου του ΚΑΠΑ. Στον καιρό που 
είμαι εγώ Πρόεδρος δε μας ήρθε καμιά αίτηση πολιτών για να ετοιμάσουμε κάποιο 
εισηγητικό για ένα προβληματισμό ενός πολίτη μας γιατί οι αιτήσεις αυτές γίνονται 
απευθείας στο νομικό πρόσωπο και στην ΚΕΠΑ. Το έχουμε συζητήσει και με τη 
Δήμαρχο το συγκεκριμένο, πιστεύω ότι πρέπει να βρεθεί μια λύση, στους 
προβληματισμούς που κάναμε για τον «Καλλικράτη» συμπεριέλαβα και τον 
συγκεκριμένο προβληματισμό. 

Τσαβδαρίδης: Στη συνέχεια αυτών που είπα Πρόεδρε, εγώ για τον απολογισμό 
αυτό δε θα ρίξω την ευθύνη στον κ.Αγγέλογλου αν έκανε καλή αντιπολίτευση ή δεν 
έκανε καλή αντιπολίτευση για τα πεπραγμένα του Δήμου.  

Εγώ θεωρώ ότι την ευθύνη την έχει αυτός που διαχειρίζεται τα πράγματα και στην 
προκειμένη περίπτωση είναι η Δήμαρχος και η δημοτική της ομάδα. Ακούστηκαν 
διάφορα εδώ που δεν μπορούν να έχουν σχέση με την πραγματικότητα και τη λογική και 
Δήμαρχε επειδή υποσχέθηκα να σας πω πού θα βρείτε τα χρήματα για να κάνετε έργο, 
που δεν μπορείτε να κάνετε έργο ακόμη κι όταν έχετε τα χρήματα όπως σας είπα, θα σας 
πω το εξής: τις προάλλες ήμουν στις Βρυξέλλες. Επειδή γράφετε εδώ μια ιστορία στο 
εισηγητικό σημείωμα, μια ιστορία από την αρχή ως το τέλος, η οποία έρχεται και σε 
προφανή αντίφαση τα πρώτα με τα ύστερα που λέτε, ενώ λέτε στην αρχή ότι είναι 
σκληρή εποχή, ότι είναι εποχή δυσβάσταχτης ευθύνης, ανέχειας και απογοήτευσης, η 
ελληνική αυτοδιοίκηση έχει καταστεί «Παρίας» των θεσμών και όλα αυτά, στο τέλος 
λέτε ότι φέραμε τη Βέροια στο ευρωπαϊκό προσκήνιο με σημαντικά διακρατικά 
προγράμματα. Αποφασίστε, είναι η Βέροια στο ευρωπαϊκό προσκήνιο; άρα δεν υπάρχει 
κανένα πρόβλημα, ή είναι η Βέροια «Παρίας» των θεσμών όπως είναι και όλοι οι 
υπόλοιποι οργανισμοί τοπικής αυτοδιοίκησης; Αποφασίστε τί τέλος πάντων είναι η 
Βέροια και τι την έχετε καταστήσει εσείς τη Βέροια, γιατί έξι χρόνια όπως είπα έχετε τη 
διακυβέρνηση του Δήμου και όποια δυσμενή αποτελέσματα δεν είναι προϊόν ελλιπούς 
χρηματοδότησης αλλά είναι προϊόν παντελούς ανικανότητάς σας να ανταποκριθείτε σ’ 
αυτό που πρέπει να κάνετε.  

Θα αναφερθώ λίγο στην τοποθέτηση του κ.Κορωνά, μου έκανε εντύπωση αυτό 
που είπε, εγώ είμαι ευχαριστημένος λέει, έχουμε υπόλοιπο χρηματικό. Να σας ρωτήσω 
κάτι; αυτά τα πόσο είπατε έχετε χρηματικό υπόλοιπο, που γράφετε εδώ στην εισήγηση, 
3.101.836,00€, αυτό είναι χρηματικό υπόλοιπο; κι αν είναι χρηματικό υπόλοιπο αυτό, 
πραγματικό Πρόεδρε, Δήμαρχε, γιατί τόσοι προμηθευτές σήμερα είναι απλήρωτοι; όποιος 
μιλάει ελληνικά και έχει προμηθεύσει κάτι το Δήμο εδώ πέρα, του χρωστάμε χρήματα. 
Αφού αφήσατε υπόλοιπο τρία εκατομμύρια εκατό χιλιάδες, γιατί δεν τα πήγατε αυτά 
έναντι των υποχρεώσεων και το αφήσατε το υπόλοιπο αυτό να υπάρχει; Αν βέβαια είναι 
πραγματικό, και δεν είναι ένας αριθμός όπως λέγατε ότι υπάρχει δημιουργική λογιστική 
στη συζήτηση και στην κουβέντα που κάνατε για τον προϋπολογισμό.  

Δεν είναι καλή διαχείριση εδώ πέρα κ.Κορωνά και Δήμαρχε δεν είστε για να 
κάνετε διαχείριση, καταλάβετέ το, εδώ δεν είναι παίρνουμε αυτά τα λεφτά, δίνουμε αυτά 
τα λεφτά, τελείωσε αυτό το θέμα. Θέλει και ικανότητες, θέλει και σχέδιο. Εδώ δεν κάνετε 
διαχείριση ότι αυτά είναι τα λεφτά κι ούτε διαχείριση κάνετε αν θέλετε, γιατί και πάλι με 
βάση αυτά που παίρνετε δεν μπορέσατε να ικανοποιήσετε τις υποχρεώσεις προς τους 
ανθρώπους τους οποίους χρωστάτε χρήματα. Δε μιλάμε για έργο.  

Κε Κορωνά, ξέρετε γιατί περίσσεψαν τα τρία εκατομμύρια, αν περισσέψανε, που 
δεν περισσέψανε; Πλεόνασμα, όσο είναι το πλεόνασμα. Ξέρετε γιατί είναι το πλεόνασμα; 
Γιατί δεν έγινε τίποτα από αυτά που είχατε προϋπολογίσει να κάνετε, που είχατε 
προγραμματίσει να κάνετε. Εμένα αν μου δώσουν δέκα δραχμές και δεν κάνω τίποτα, 
πάλι δέκα δραχμές θα μείνουν, καταλάβατε; Ο Δήμος εδώ δεν είναι μόνο να πληρώνει 
μισθοδοσίες, είναι και να εξυπηρετεί και τον κόσμο και ο κόσμος δεν έχει εξυπηρετηθεί. 



Πήρατε αρμοδιότητες του «Καλλικράτη», ποιές από τις αρμοδιότητες του «Καλλικράτη» 
τις επιπλέον τις υλοποιήσατε; Ποιές υπηρεσίες παρείχατε στους πολίτες; εδώ είναι ο 
Πρόεδρος, δεν ξέρω αν έφυγε, της Φυτειάς και της Σφηκιάς. Ρωτήστε τους ανθρώπους 
αυτούς, είναι χαρούμενοι ή λυπημένοι που τα χωριά τους ήρθαν στον ενιαίο Δήμο 
Βέροιας; τί υπηρεσίες τους παρείχαν οι παλιοί Καποδιστριακοί Δήμοι και τί τους 
παρέχουν σήμερα; κανείς δεν πάει να καθαρίσει τα χωριά τους στοιχειωδώς, κανείς δεν 
προσφέρει τις υπηρεσίες που είχαν. Θα έρθει χιόνι στα Πιέρια επάνω, αμφιβάλλω πολύ 
αν θα μπορέσουν να έχουν οι άνθρωποι πρόσβαση στο οδικό δίκτυο. Κανείς δεν είναι 
χαρούμενος που συνενώθηκε με το Δήμο Βέροιας. Πουθενά δεν έγινε το έργο που 
προγραμματίστηκε να γίνει και εσείς μας λέτε τώρα έγινε η ναυαρχίδα των υποδομών, 
τουριστική ανάπτυξη κλπ. Να σας πω κάτι για να ξέρετε;  

Στις Βρυξέλλες που ήμουνα προχθές, γιατί πήγατε κι εσείς αλλά μάλλον πήγατε 
και ήρθατε χωρίς να κάνετε κάτι, υπήρχε εκεί ένας άνθρωπος ονόματι Τολ, Γάλλος, 
Πρόεδρος του ευρωπαϊκού λαϊκού κόμματος. Αυτός ο άνθρωπος είπε, αντί εσείς οι 
Έλληνες να ζητάτε χρήματα δανεικά, έχετε δισεκατομμύρια ευρώ διαθέσιμα από την 
Ευρωπαϊκή Ένωση, από προγράμματα ευρωπαϊκά, από διαρθρωτικά ταμεία και κανείς, 
είτε από επιμελητήρια, είτε από οργανισμούς τοπικής αυτοδιοίκησης, δεν έχει φέρει μία 
πρόταση στο γραφείο μου για να μπορέσετε να χρηματοδοτηθείτε και υπάρχουν πολλά 
λεφτά που σας περιμένουνε, που τα έχουν βγάλει Έλληνες ευρωβουλευτές στη 
διαπραγμάτευση που έγινε το 2006, γιατί αυτά είναι για μια περίοδο 2006-2013, μια 
εφταετία κι εσείς αντί να ψάχνετε από το ελληνικό κράτος που ούτως ή άλλως δεν έχει 
χρήματα να σας δώσει, ψαχτείτε λίγο προς την Ευρώπη, μη μας λέτε μόνο ότι έχετε 
ΕΣΠΑ και αυτά κι ειλικρινά δεν ξέρω τώρα, δεν αφήσαμε λέει ευκαιρία του ΕΣΠΑ 
ανεκμετάλλευτη, περίπου εκατό εκατομμύρια έργα.  

Δε μας λέτε ποια είναι τα εκατό εκατομμύρια έργα και δράσεις που υλοποιούνται, 
εντάσσονται και κατατίθενται για να τα ξέρουμε και εμείς και ο Βεροιώτικος ο λαός; ποιά 
είναι αυτά τα εκατό εκατομμύρια ΕΣΠΑ; Ποιά είναι;  

  Σοφρόνωφ: Συνεχίζοντας την πρωτομιλία μου Πρόεδρε, έχω να επισημάνω ότι 
με βάση ό,τι καταγράφεται στους πίνακες και με βάση την πολιτική που υλοποιείται, η 
δημοτική αρχή έχει σοβαρές πολιτικές ευθύνες, γιατί με συνέπεια, όχι μόνο το 2011 που 
εξετάζουμε, αλλά και τα επόμενα χρόνια, υλοποιεί κατά γράμμα μια πολιτική η οποία 
πραγματικά τσακίζει κόκαλα. Αυτό το ότι κατά καιρούς μπορεί να καταγγέλλετε, μπορεί 
να ρίχνετε και δάκρυα και να βγαίνει και πολύς πόνος εδώ, εμείς λέμε ότι τα δάκρυα είναι 
κροκοδείλια κι ότι αυτές τις ευθύνες πρέπει κάποτε να τις αναλάβετε και δε σας 
απαλλάσσει ο πόνος και το δάκρυ από τις ευθύνες που έχετε.  

Είπατε Δήμαρχε και δεν το είπατε μόνο σήμερα, το είπατε πολλές φορές εδώ, ότι 
από το 2008 κάπου, κάτι ακούσατε ότι έρχεται η κρίση και ότι προνοήσατε για κάποιες 
κοινωνικές δομές. Όταν λοιπόν το 2008 ακούσατε για την κρίση και προνοήσατε για τις 
δομές, δεν είχατε αντιληφθεί ότι αυτή η κρίση δεν θα αφήσει ανέπαφο ό,τι αφορά το Δ.Σ.; 
ό,τι αφορά μάλλον τις αποφάσεις και τις παροχές που κάνει ο Δήμος προς τους δημότες;  

Επαναλαμβάνω, σας καταλογίζω πολιτική απάτη σ’ αυτό το ζήτημα, κι όσον 
αφορά πολύ συγκεκριμένα για τις κοινωνικές δομές τις οποίες και προεκλογικά κα 
Δήμαρχε κάνατε παντιέρα, με θρασύτητα εγώ θα το πω σήμερα, ομολογείτε ότι αυτή 
είναι η στρατηγική αντιμετώπιση. Κι εγώ σας λέω, αν στρατηγική αντιμετώπιση της 
φτωχοποίησης είναι η διαχείριση της φτώχειας, η νομιμοποίηση της φτώχειας και της 
εξαθλίωσης, χωρίς εμείς ως παράταξη αν θέλετε, να σνομπάρουμε αυτό το ένα πιάτο φαΐ 
ή το ένα ντεπόν στον κρατούμενο, δε θέλω να επεκταθώ, δε συνοδεύτηκε αν θέλετε να 
προειδοποιήσετε αυτόν τον κόσμο τί του έρχεται, τί είναι προδιαγεγραμμένη πορεία και 
πώς εσείς θα συμβάλλετε αγωνιστικά και διεκδικητικά να μη φτάσουμε σ’ αυτό το χάλι 
σήμερα. Γιατί ξέρετε η κρίση δεν προσφέρεται μόνο για να φτωχοποιηθεί ο κόσμος, η 
κρίση προσφέρεται οργανωμένα, ο κόσμος με μπροστάρηδες τις δημοτικές αρχές να μπει 
μπροστά να αγωνιστεί και να βάλει εμπόδια και να πάρει και μέτρα ανακούφισης.  



Επομένως, τα πράγματα Δήμαρχε όπως είναι, θα γίνουν ακόμη χειρότερα. Οι 
απολύσεις, οι διαθεσιμότητες, οι συγχωνεύσεις, οι καταργήσεις, τα δημοτικά τέλη, οι 
ιδιωτικοποιήσεις, το παρατηρητήριο ανοίγουν δρόμο, για ακόμη πιο βάρβαρη κατάσταση 
στους Δήμους και στις περιφέρειες. Θα διαφωνήσω κάθετα με αυτά τα οποία είπατε. Δεν 
είστε μόνη σας Δήμαρχε κι εγώ δε δέχομαι το ανάθεμα που ρίχνετε στο εισηγητικό σας, 
δεν είστε μόνη σας, εννοώ εσείς και η δημοτική σας παράταξη. Έχετε κοντά σας περίπου 
100.000 δημότες που πονούν, πάσχουν, αγωνιούν και βογκάνε καθημερινά. Πώς οφείλετε 
αυτούς να τους υποστηρίξετε; πώς οφείλετε ως δημοτική αρχή; Υλοποιώντας κεντρικές 
κατευθύνσεις στη λογική, αυτό είναι νόμιμο και αυτό πρέπει να κάνουμε; νόμιμο λέει ο 
νομοθέτης είναι να φέρουμε και τα ΜΑΤ. Αυτό είναι το νόμιμο; κωφεύοντας τα μεγάλα 
προβλήματα; Οι δημοτικές διοικήσεις λοιπόν και μέσα σ’ αυτές και εσείς, οφείλετε όχι να 
κωφεύετε, όχι να νομιμοποιείτε αυτή τη βαρβαρότητα αλλά μαζί με τους δημότες να 
μπείτε μπροστά, να γίνετε μπροστάρηδες, σας δίνεται λαμπρή ευκαιρία, να μην 
υπακούσετε και να γίνετε μπροστάρηδες στους αγώνες για διεκδίκηση.  

Τέλος, σχολιάζοντας, δεν ξεφεύγουμε σήμερα ως Δ.Σ. κατά τη γνώμη μου, από το 
κλίμα και το λαϊκισμό επιτρέψτε μου, δεν τη χρησιμοποιώ τακτικά αυτή την έκφραση, 
που βλέπουμε σε όλες του τις εκφάνσεις σήμερα. Έχουμε συγκυβέρνηση, έχουμε εναλλάξ 
κυβερνήσεις ΠΑ.ΣΟ.Κ. και Ν.Δ. και προεκλογικά και τώρα, ρίχνουν νερό στο μύλο που 
λέγεται κρίση, «Καλλικράτης» και ό,τι το συνοδεύει και ερχόμαστε σήμερα εδώ 
κοκορομαχώντας, επιτρέψτε μου την έκφραση, για λόγους, τέλος πάντων εγώ δε θέλω να 
δώσω χαρακτηρισμούς, να επιβιώσουμε πολιτικά, να είμαστε σε αντιπαράθεση ο ένας με 
τον άλλον. Πόσες φορές εδώ για σοβαρά ζητήματα και οι δυο παρατάξεις πήραν από 
κοινού αποφάσεις που τσάκιζαν δικαιώματαα Ας τις μετρήσουν και ας δουν πού είναι οι 
διαφορές τους, οι διαφορές τους είναι σε ζητήματα κλειστά τυπικά διαχείρισης και η 
διαχείριση δε θα έχει και διαφορετικά αποτελέσματα.  

Πρόεδρος: Με μια απορία. Έχετε πληθωρίσει τον πληθυσμό του Δήμου, δεν είναι 
100.000 είναι πολύ λιγότεροι. 66.600 είναι οι δημότες μας, γύρω στις 75.000 περίπου 
εκτιμάται ότι είναι ο πληθυσμός. Με την άδεια του σώματος να ευχαριστήσουμε και να 
αποδεσμεύσουμε τον κ.Σμαΐλη, αν δεν υπάρχει λόγος να παραμείνει.  

Αγγέλογλου: Ο ισολογισμός που καλούμεθα σήμερα να εγκρίνουμε, είναι 
απόρροια και αποτέλεσμα ενός έωλου, εικονικού και πλασματικού προϋπολογισμού 
πράγματι. Προϋπολογισθέντα έξοδα 80.000.000,00€, πραγματοποιθέντα 42.000.000,00€. 
Προϋπολογισθέντα έξοδα 81.000.000,00€, και πραγματοποιθέντα 39.000.000,00€. 
Εκτέλεση στο 50%.  

Ο πρώτος απολογισμός του «Καλλικρατικού» Δήμου επομένως δηλώνει 
ανυπαρξία έργου καθότι στο σύνολο των εξόδων του Δήμου για επενδύσεις σε έργα, 
αναγράφεται το ποσό των 2.188.000,00€ που αφορά οδούς και οδοστρώματα 
584.000,00€, γέφυρα Κούσιου 529.000,00€, προμήθεια τηλε-ελέγχου Μακεδονίδος 
1.114.000,00€ και συντηρήσεις έργων 106.000,00€. Πέραν τούτου ουδέν, άρα, ή στραβός 
ήταν ο προϋπολογισμός ή στραβά αρμενίζει ο ισολογισμός.  

Παρενθετικά δηλώνω τώρα για την περίπτωση που με διακόψει ο Πρόεδρος, δεν 
μπορούμε με λύπη μας να ψηφίσουμε την έγκριση του ισολογισμού, όχι μόνο για τους 
λόγους στους οποίους θα αναφερθώ διεξοδικά παρακάτω, αλλά κυρίως για το ζήτημα 
ηθικής τάξεως κι όχι μόνο, να εκταμιεύεται ποσό της δωρεάς Κούσιου για μέρος του 
έργου και να μην είναι κατατεθειμένο το συνολικό ποσό της δωρεάς στο ταμείο του 
Δήμου αλλά σε τραπεζικό λογαριασμό στο όνομα μέλους της διαχειριστικής επιτροπής.  

Πρόεδρος: Όχι στο όνομα, σε όλα τα μέλη της διαχειριστικής επιτροπής. 
Αγγέλογλου: Στο όνομα μελών της διαχειριστικής επιτροπής. Το 

εντυπωσιακότερο όμως όλων είναι ο συνωστισμός των εκροών των κεφαλαίων στο 
κεφάλαιο της εξυπηρέτησης των κοινωνικών δομών, το πολυθρυλούμενο κοινωνικό έργο 
της Δημάρχου, ο «έξυπνος» Δήμος, παρατήρηση που μόνο από μόνη της συνομολογεί 
την προσήλωση της δημοτικής αρχής στην εξυπηρέτηση των πελατειακών σχέσεων που 
καθήμαξαν και συνεχίζουν να καθημάζουν όλη τη χώρα. Δεύτερο εντυπωσιακό τεκμήριο 



της δήθεν αθωότητας και της υποκριτικής των εισηγητικών ρημάτων κριμάτων και 
αποκριμάτων της Δημάρχου, είναι η πάγια τακτική της να αποφεύγει συστηματικά κάθε 
έλεγχο.  

Πού είναι η δημόσια λογοδοσία της Δημάρχου; Πού η διαφάνεια στα πεπραγμένα; 
Οι ερωτήσεις που θα κάνω είναι ρητορικές εκτός κι αν η Δήμαρχος κατά παράβαση των 
συνηθειών της, θελήσει να απαντήσει.  

Δεν εισπράχθηκε το ποσό των 220.000,00€ του προγράμματος συγκοινωνίας, η 
αντιπλημμυρική μελέτη του Τριποτάμου, ποιές οι ενέργειες για την υλοποίηση των έργων 
του «Θησέα»; Για τη συνέχιση του έργου του κολυμβητηρίου που έμεινε να χάσκει σα 
ραχοκοκαλιά από ψάρι σε χωματερή. Μεταπτυχιακό φτάσαμε να το πληρώνουμε μόνοι 
μας, από το υστέρημα του Δήμου. Γιατί δεν πληρώθηκαν οι υποχρεώσεις στις δημοτικές 
επιχειρήσεις; Πόσα πληρώνει ο Δήμος στη μεταφορά των απορριμμάτων; Τώρα τα 
αγοράζουν τα απορρίμματα, εμείς τα στέλνουμε με μεταφορικά στην Κοζάνη. Τί συνέβη 
με το ποσό των  403.000,00€ αχρεωστήτως καταβληθέντων; σελίς 34 για το έργο Άνω 
Κάτω Βέρμιο; πώς και δεν τέλειωσε το κτίριο της δωρεάς Καραναστάση 199.000,00€; 
πόσες μελέτες έγιναν και σε ποιούς ανατέθηκαν για την αποκατάσταση του κτιρίου; τί 
απέγινε το κτίριο Χατζίκου, γιατί δεν ανατέθηκε μελέτη; γιατί δεν εξοφλήθηκαν οι 
οφειλές του 2010 μέσα στο 2011 και έμειναν απλήρωτες ως και στο 2012; περίπου 
2.000.000,00€.  

Το έργο της υποδοχής των Ρομά, σελίς 10, γιατί εγκαταλείφθηκε; δεν άρχισε καν; 
Ξεκίνησε στη δημόσια διαβούλευση και πήγε στα αζήτητα όπως και αυτή; είναι σε θέση 
να μας πει η Δήμαρχος ένα ενδεικτικό ποσό για τις οφειλές προς το Δήμο και πόσο αυτός 
συνολικά οφείλει; Αιτήματα πολιτών απαντώνται σπανιότατα, συχνά μόνο κατόπιν 
εισαγγελικής παραγγελίας, ακόμα και δημοτικών συμβούλων και μόνο σε περιπτώσεις 
προσδοκόμενου πολιτικού οφέλους, τις περισσότερες φορές προσκρούουν στον 
τραγέλαφο πια των προσωπικών δεδομένων από την ημερομηνία θανάτου των προσώπων 
στα οποία σχεδιάζει να απονείμει μεταθανάτιες διακρίσεις, από τις αποφάσεις ένορκων 
διοικητικών εξετάσεων μέχρι τις πιστοποιήσεις έργων και αλίμονο μέχρι τις υιοθεσίες 
αδέσποτων ζώων.  

Η εσωστρέφεια του Δήμου έχει υψώσει τοίχο από νταμαρόπετρα ίδιο με τον τοίχο 
τύπου Καισαριανής που υψώθηκε στην πλατεία Ωρολογίου. Με λύπη μου δηλώνω ότι δε 
θα ψηφίσω τον προϋπολογισμό.  

Πρόεδρος: Ήσασταν ιδιαίτερα ακριβής στο χρόνο κ.Αγγέλογλου και σας 
ευχαριστώ. 

Αγγέλογλου: Συμμορφώθηκα. 
Πρόεδρος: Όχι προς εμένα, προς τον κανονισμό. 
Γιαννουλάκης: Τα είχα αφήσει στη μέση Πρόεδρε, πριν όμως συνεχίσω θα ήθελα 

να συγχαρώ τη Δήμαρχο για τη λίστα αυτή που μας έδωσε των έργων που θα υλοποιήσει. 
Τη διάβασα, κάποια υλοποιήθηκαν αλλά και κάποια θα υλοποιηθούν. Είναι εξπέρ στο 
επικοινωνιακό κομμάτι η Δήμαρχος. Αύριο θα προσπαθήσουν οι εφημερίδες να κρύψουν 
τη γύμνια του απολογισμού και θα προβάλουν το τί θα γίνει. Θα τα πούμε στους άλλους 
απολογισμούς, γιατί υπήρχαν κι άλλες μέρες να δώσετε συνέντευξη, γιατί επιλέξατε τη 
σημερινή ημέρα; για να μην υπάρχει θέμα ο απολογισμός στον τύπο. Για τα έσοδα από τα 
τακτικά που είχα σταματήσει που επαίρεστε ότι υπάρχουν τεράστιες περικοπές, από τα 
33.000.000,00€ που προϋπολογίσατε, εισπράξατε τα 29.000.000,00€, δηλαδή η μείωση 
περίπου είναι 12%. Από τους ΚΑΠ, προϋπολογίσατε 13.000.000,00€ και εισπράξατε 
12.600.000,00€, μείωση 3%, για ποια καταστροφή μιλάτε; άρα δεν υπάρχει δικαιολογία 
για τις μεγάλες περικοπές και γι’ αυτό δεν έγινε έργο. Προϋπολογίσατε ένα τεχνικό 
πρόγραμμα 29.000.000,00€, κοντά 30.000.000,00€ και υλοποιήθηκε 2.188.000,00€. 

Πρόεδρος: Παρακαλώ πάρα πολύ να διακοπούν οι ψίθυροι, σεβασμός στον 
ομιλητή. Έχει οριστεί από τον κ.Τσαβδαρίδη ως ειδικός αγορητής της παράταξής του. Θα 
παρακαλέσω σεβασμός. 



Γιαννουλάκης: Είχατε ένα τεχνικό πρόγραμμα με ενενήντα τέσσερα έργα και 
κάνατε μόνο δεκατρία. Σε ογδόντα ένα έργα δεν μπήκε ούτε ένα ευρώ, και άντε έργο δεν 
κάνατε, δεν κάνατε τίποτα όμως και για την καθημερινότητα παρά τις φιλότιμες 
προσπάθειες των συνεργατών σας η μάχη με την καθημερινότητα χάθηκε.  

Η πόλη ποτέ δεν ήταν σε τέτοια κατάσταση. Η δικαιολογία σας ότι δεν μπορούμε 
να προσλάβουμε είναι αστήρικτη. Έκτακτο προσωπικό μπορούσατε να προσλάβετε όταν 
ζητήθηκε από τους Δήμους να στείλουν στο υπουργείο τις ανάγκες για έκτακτο 
προσωπικό αλλά το κάνατε εσκεμμένα και ξέρετε γιατί.  

Στα δημοτικά διαμερίσματα η επίλυση των προβλημάτων των καθημερινών έχει 
αφεθεί στο έλεος του Θεού και στο φιλότιμο των κατοίκων, ολοκληρωτική η απουσία της 
δημοτικής αρχής. Προεκλογικά υποσχόσασταν τα πάντα εν μέσω κρίσης, δυστυχώς τώρα 
για όλα φταίει η κρίση. Οι προεκλογικές τοποθετήσεις εν μέσω κρίσης αποδεικνύουν την 
αντίφαση του προεκλογικού λόγου και του μετεκλογικού έργου.  

Αποτύχατε στην εκλογή του συμπαραστάτη του δημότη, αποτύχατε στην άθλια 
και επικίνδυνη κατάσταση με τα αδέσποτα, χθες προχθές διαβάζαμε για δυο περιστατικά 
που άνθρωποι κινδύνευσαν. Αποτύχατε στη μάχη με τα τραπεζοκαθίσματα, ο χώρος των 
πεζοδρομίων παραμένει σε πολλά σημεία απροσπέλαστος, αποτύχατε στην είσπραξη των 
οφειλομένων ποσών, προϋπολογίσατε να εισπράξετε 5.000.000,00€ και δεν εισπράξατε 
παραπάνω από 330.000,00€. Κλείνοντας θέλω να πω ότι εμείς δε θα επιτρέψουμε η κρίση 
να αποτελέσει άλλοθι στην απραξία σας, όπου μας χρειαστείτε θα σας βοηθήσουμε και 
θα είμαστε κοντά σας.  

Ιακωβίδου (Εκπρόσωπος Γηροκομείου): Καλησπέρα, συγνώμη που σας ενοχλώ 
αλλά (Στο σημείο αυτό γίνεται αλλαγή μαγνητοφώνησης της επόμενης πλευράς 
κασέτας) είμαστε πάρα-πάρα πολύ χάλια, στην καλοσύνη σας και στην αγάπη σας 
επαφίεμαι. 

Πρόεδρος: κα Ιακωβίδου αυτή τη στιγμή δεν μπορεί να γίνει αυτή η διαδικασία 
εδώ να γυρνάμε το μπλοκ. Η ανακοίνωση έγινε, νομίζω λοιπόν ότι ο καθένας θα επιλέξει 
και θα έρθει στη συναυλία. Αν θέλετε μπορείτε να μείνετε κι αν κάποιος το επιθυμεί να 
έρθει να πάρει αλλά όχι να διακόψουμε. Ευχαριστούμε πάρα πολύ κα Ιακωβίδου. 

Κορωνάς: κ.Τσαβδαρίδη νομίζω ότι ήμουν ξεκάθαρος στην τοποθέτησή μου, δεν 
είπα ότι είμαι πανευτυχής, ότι «πετάω στα σύννεφα» για το αποτέλεσμα του ισολογισμού. 
Εξέφρασα μια σχετική ικανοποίηση και είπα επακριβώς ότι τα πήγαμε σχετικά καλά και 
έκανα μια ξεκάθαρη ανάλυση του τι σημαίνει σχετικά, σε σχέση με άλλους Δήμους του 
ίδιου μεγέθους οι οποίοι είτε είναι σε στάση πληρωμών είτε επαπειλούνται με στάση 
πληρωμών, τα πήγαμε σχετικά καλά. Αυτό είπα όσον αφορά την οικονομική διαχείριση.  

Το δεύτερο που θέλω να πω, αναφέρατε ένα παράδειγμα, όταν σου δίνω δέκα 
ευρώ και δεν κάνεις τίποτα είναι σαν να έχεις δέκα ευρώ, δεν έχεις κάνει τίποτα. Εγώ σας 
λέω το εξής: υπάρχει μια γενική εντύπωση και μια γενική εκτίμηση ότι το δημόσιο είναι 
ένα βαρέλι χωρίς πάτο, δέκα του δίνεις, είκοσι χάνεις. Έστω κι έτσι ο Δήμος αν πήρε 
δέκα, δεν τα έχασε τα δέκα, που ο Δήμος Βέροιας και κάθε Δήμος κάνει και έργο, είτε 
είναι αυτό σε επίπεδο μισθοδοσίας, είτε είναι σε επίπεδο κοινωνικών υποδομών, είτε είναι 
σε επίπεδο αναπλάσεων. Δεν έχω να πω τίποτε άλλο κ.Πρόεδρε, επειδή αναφέρθηκε σ’ 
εμένα ο κ.Τσαβδαρίδης.  

Μελιόπουλος: Στην πρώτη ομιλία έγινε μια προσπάθεια κι από τη Δήμαρχο κι από 
ορισμένους συμβούλους να παρουσιαστεί ένα ιδιαίτερα σημαντικό έργο σε κάποιους 
τομείς, όπως χαρακτηριστικά έχει ειπωθεί στον κοινωνικό τομεα ότι δημιουργήθηκαν 
διάφορες δομές ή τέλος πάντων λειτουργούν και προσφέρουν έργο σε κάποιες δομές. 
Σαφέστατα έχει δημιουργηθεί το δημοτικό ιατρείο, έχει δημιουργηθεί κοινωνικό 
παντοπωλείο και κάποιες άλλες δομές. Έχει δημιουργηθεί γιατί είναι τέτοια η ικανότητα 
της διοίκησης του Δήμου; όχι κύριοι σύμβουλοι, έχει δημιουργηθεί γιατί έτσι επιτάσσει η 
πολιτική αυτή που εφαρμόζεται σε κεντρικό και σε τοπικό επίπεδο.  

Αφού διαλύεται και καταργούνται οι δημόσιες δομές σε σχέση με την παροχή 
ιατροφαρμακευτικής περίθαλψης, βάζουμε ένα δημοτικό ιατρείο να δώσει μια ασπιρίνη 



και με ένα εθελοντή γιατρό να κάνει μια εξέταση. Το κοινωνικό παντοπωλείο, αφού 
έχουν απολυθεί, έχουν μειωθεί οι μισθοί των εργαζομένων, ένα κοινωνικό παντοπωλείο 
για να δώσει μια κονσέρβα. Αυτό είναι το έργο; Έτσι δηλαδή θα πάμε μπροστά; δεν το 
νομίζω. Στη συνέχεια των θεμάτων, ενισχύοντας αυτά που θέλω να πω υπάρχει ένα θέμα 
με κάποιον ΑΜΕΑ που έχει προσφύγει στο Δήμο για το ενοίκιο. Ποιά είναι η κοινωνική 
πολιτική που εδώ επιχαίρεται τέλος πάντων ο Δήμος έχει δημιουργήσει; καμία μα καμία, 
απλά ένα συμπλήρωμα στην κατάργηση όλων των δημόσιων δομών και στη διάλυση που 
αυτή τη στιγμή συντελείται, με αύξηση των χρημάτων που διαθέτει ο κάθε εργαζόμενος, 
της ασφάλισης τέλος πάντων για να μπορεί να καταφύγει σ’ αυτές τις δομές.  

Παυλίδης: Εγώ λέω Πρόεδρε ότι η προσπάθεια δεν είναι απλά μεγάλη, είναι 
τεράστια στο οικονομικό κομμάτι και τα αποτελέσματα να μην τα κρίνουμε μόνο 
οικονομικά, να τα κρίνουμε και επί της ουσίας. Όταν σήμερα έρχεται στον ισολογισμό ότι 
το χρέος ήταν δεκαέξι εκατομμύρια και τώρα είναι δωδεκάμισι, αυτό σημαίνει ότι από 
πέρυσι γίνανε κάποιες προσπάθειες και κατέβηκε, μειώθηκε το χρέος του Δήμου. Δεν 
έγινε πολιτική σπατάλης, όπως και τα προηγούμενα χρόνια, ακολουθήθηκε η ίδια 
πολιτική της μείωσης του χρέους του Δήμου. Εδώ πρόκειται περί εξοικονόμησης 
τρεισήμισι εκατομμυρίων είτε πρόκειται από πρόστιμα Δήμου, είτε πρόκειται από 
αχρεωστήτως καταβληθέντα, είτε πρόκειται από τη δημοτική αστυνομία γιατί στο τέλος, 
μην κρυβόμαστε πίσω από το δάχτυλό μας.  

Όταν σας λέω εγώ στο νομικό πρόσωπο ότι από ένα εξακόσια, πήρα εφτακόσια 
ενενήντα εφτά, δε μιλάμε ότι πήραμε λιγότερα, έτσι; Δεν πήραμε εκατό και πενήντα 
χιλιάδες λιγότερα, πήραμε εφτακόσιες ενενήντα και δεν έκλεισε κανένας βρεφονηπιακός 
και ματώνουμε για να διαχειριστούμε. Άλλο όμως αυτή η προσπάθεια και άλλο αν έχουμε 
παράπονα για ισοτιμία.  

Επιπρόσθετα επειδή ακούστηκαν κάποια, είπα πριν, ίσως αυτό το χρονικό 
διάστημα το κράτος είναι ασυνεπές και θα έπρεπε να μη θέλει προϋπολογισμούς, το λέω 
ειλικρινά μετά λόγου γνώσεως, όπως ανώνυμες εταιρίες, ποιός μπορεί να προϋπολογίσει; 
Αύριο ας φέρει προϋπολογισμό στο Δήμο, δηλαδή η δημοτική συγκοινωνία που 
επικαλέστηκε ένας συνάδελφος εδώ πριν από τρία χρόνια, αυτή τη στιγμή είναι στα 
αχρεωστήτως καταβληθέντα του κράτους γιατί διέταξε να γίνει, κι ούτε καν τα υπουργεία 
είχαν κωδικούς και τα έστειλαν στα αχρεωστήτως καταβληθέντα και πέρασαν τέσσερα 
χρόνια και περιμένουμε ακόμη. Δηλαδή άμα δεν στέλνει ή πρέπει να κάνει το τάδε 
πρόγραμμα και δεν τα στέλνει, τί να κάνει ο Δήμος, μπορεί να προϋπολογίσει; Να μην 
απαξιώνουμε τα πράγματα και να μην είμαστε μίζεροι συνέχεια κι εμείς οι ίδιοι θέλουμε 
να γίνουν κι άλλες προσπάθειες κι αν γκρινιάζουμε κι εμείς οι ίδιοι ειλικρινά, θέλουμε το 
καλύτερο, ούτε ότι γκρινιάζουμε γιατί θέλουμε να προσπαθήσουμε, ούτε γιατί θέλουμε να 
φορέσουμε κουστούμια, ούτε γιατί δεν πάει κάτι καλά. Ερχόμαστε σ’ αυτήν την αίθουσα 
ή στη δημοτική μας ομάδα ή οπουδήποτε για να πούμε αυτό που νοιώθουμε, να 
βοηθήσουμε με τις καλύτερες προσπάθειες.  

Σταυροπούλου: Πρόεδρε να ξεκινήσω από εκεί που σταμάτησα, όσο αφορά τις 
δράσεις και τις ενέργειες στην κοινωνική πολιτική, ενέργειες προσέλευσης εθελοντών 
κοινωνικού τομέα, υποστήριξη με συμβουλευτικές παρεμβάσεις σε ομάδες γονέων 
εποπτεία εθελοντών των δράσεων του ΚΕΜΑΕΔ, τακτική συνεργασία με δίκτυο 
παρέμβασης «Έρασμος» και πρωτοβουλία για το παιδί με σκοπό την πρόληψη 
κακοποίησης και παραβατικότητας ανηλίκων.  

Στον τομέα της παιδείας, μεταφορά και μεταστέγαση του Μουσικού Σχολείου, 
μεταφορά μαθητών, ενέργειες υποστήριξης και τεκμηρίωσης της πρότασης για την 
ανέγερση της σχολικής μονάδας στα Γιοτζαλίκια το οποίο είχε και καλή εξέλιξη, 
ενοικίαση χώρου για τη στέγαση του 2ου Νηπιαγωγείου, σύνταξη και προώθηση 
ερωτηματολογίου για συλλογή στοιχείων και αναγκών σχολικών μονάδων πρωτοβάθμιας 
και δευτεροβάθμιας εκπαίδευσης.  

Επιτόπιες επισκέψεις και συνεργασίες με συλλόγους γονέων, εκπαιδευτικών, 
μαθητών σε μονάδες πρωτοβάθμιας και δευτεροβάθμιας, ομιλίες και βιωματικά, 



επιμορφωτικά σεμινάρια σε εκπαιδευτικούς, ομιλίες σε μαθητές σε θέματα ψυχολογίας 
και προβλημάτων εφηβείας, διαχείριση θεμάτων λειτουργίας και πρόσβασης στα σχολεία, 
δράσεις βιώσιμης κινητικότητας με συμμετοχή μαθητών πρωτοβάθμιας και 
δευτεροβάθμιας εκπαίδευσης, συνεργασία με το Γενικό Νοσοκομείο Βέροιας για τη 
λειτουργία των περιφερειακών ιατρείων και παρεμβάσεις στο υπουργείο Υγείας και στην 
Γ΄ Υγειονομική Περιφέρεια για στελέχωση της μαιευτικής-γυναικολογικής κλινικής.  

Πρόεδρε, τελειώνοντας θέλω να πω ότι δουλέψαμε σκληρά για να μπορέσουμε να 
αντιμετωπίσουμε τα προβλήματα. Σίγουρα πρέπει να προσπαθήσουμε ακόμη 
περισσότερο. Ήθελα να αναφερθώ, σε κάτι είπε ο κ.Μελιόπουλος, που λείπει αυτή τη 
στιγμή, κάτι για ενοίκιο κάποιου ΑΜΕΑ, ότι έχουμε ένα αίτημα. Τα αιτήματα που 
έχουμε, έρχονται εδώ, όπως το έχουμε σαν έκτακτο σήμερα.  

Θεοδωρίδης: Να συνεχίσω κι εγώ από εκεί που σταμάτησα.  
Θέλω να αναφέρω ότι η μεταφορά του αμαξοστασίου του πρώην Δήμου 

Αποστόλου Παύλου από τον ενοικιασμένο χώρο Γιάτσα σε μηδενικό ενοίκιο καταρχάς 
στην Ένωση Βέροιας και τώρα στο χώρο πίσω από το πρώην δημαρχείο Μακροχωρίου 
καθώς και σ’ εγκαταστάσεις του βιολογικού καθαρισμού  έφερε ένα μηνιαίο κέρδος 
1.600,00€ το μήνα. Σημαντικές δράσεις ακόμα είναι όπως η περίπτωση με τα σκουπίδια 
που ήρθαν από τη Θεσσαλονίκη, που ήρθαν σαν επιστρεφόμενα δήθεν από την 
ανακύκλωση, άλλες παρεμβάσεις γίνανε στο Βήμα  Αποστόλου Παύλου, όπου 
παρεμβατικές ομάδες πολιτών δημιουργήσανε προβλήματα.  

Πολλές παρεμβάσεις γίνανε προς τον ΕΣΔΑ και την Ελληνική Εταιρεία για τη 
βελτίωση της ανακύκλωσης και εδώ μέσα θα ήθελα να πω από το πράσινο ταμείο που 
περιμένουμε 250.000,00€ υλοποιείται και μάλιστα μέσα στην εβδομάδα θα έχουμε 
ανακοινώσεις, θα βελτιώσουμε όσο μπορούμε στη μείωση των απορριμμάτων ώστε να 
χρειάζεται να αποσύρουμε λιγότερα σκουπίδια προς το διπλανό ΧΥΤΑ της Κοζάνης.  

Επειδή είμαι όμως αρμόδιος και στα Κ.Ε.Π. θα ήθελα κι εδώ να πω δυο 
κουβέντες. Μεταφέρθηκε το νομαρχιακό Κ.Ε.Π. από την οδό Εληάς και ενσωματώθηκε 
μ’ αυτό του Δήμου Βέροιας στην οδό Μητροπόλεως. Το όφελος το μηνιαίο εδώ ήταν 
2.400,00€. Στο Μακροχώρι επίσης μεταφέρθηκε από ένα χώρο που νοικιαζόταν με 
630,00€ σε ένα άλλο οίκημα που είναι με 200,00€, άρα έχουμε ένα μηνιαίο όφελος εδώ 
430,00€, όπως και ανάλογα με τα Κ.Ε.Π. Βεργίνας και Ριζωμάτων όπου ενσωματώθηκαν 
σε δημοτικούς χώρους με ένα μηνιαίο όφελος 600,00€. Όσον αφορά τον Άγιο Γεώργιο κι 
αυτό το Κ.Ε.Π. φιλοξενείται στους χώρους τους δημοτικούς. Γενικά η λειτουργία των 
Κ.Ε.Π. είναι πολύ ικανοποιητική κι εδώ νομίζω ότι αποτελεί παράδειγμα προς μίμηση 
προς όλες τις δημόσιες υπηρεσίες.  

Κλείνοντας θα ήθελα να πω για τη συμπεριφορά των εργαζομένων στην 
καθαριότητα που εκεί είναι το μεγαλύτερο κομμάτι το οποίο ασχολούμαι. Θα ήθελα να 
πω ότι η βελτίωση της απόδοσης είναι ικανοποιητική κι αυτό φαίνεται από το γεγονός ότι 
μειώσανε τα χρωστούμενα ρεπό που όπως είπε η Δήμαρχος με υποπολλαπλάσιο σήμερα 
δυναμικό, κατορθώσαμε να μειώσουμε. Αυτό που ήθελα να πω είναι ότι είναι στο χέρι 
τους να αποδείξουνε ότι είναι ικανοί κι ότι δεν προσλήφθηκαν μόνο για την αποκομιδή 
αλλά να βελτιώσουν την καθημερινότητα της πόλης και την καθαριότητα, είναι στο χέρι 
τους να αποδείξουν ότι δεν είναι άξιοι της μοίρας τους να πάνε προς τους ιδιώτες, πράγμα 
που εγώ το απεύχομαι κι εγώ δεν το πιστεύω και το έχω δηλώσει κατ’ επανάληψη.  

Βοργιαζίδης: Ανέφερε ο κ.Γιαννουλάκης κάποια στοιχεία και κάποια νούμερα τα 
οποία δεν είναι πραγματικά.  

Μας είπε ότι 42.000.000,00€ από τα 80.000.000,00€ εκτελέστηκαν και έτσι είναι, 
αλλά θεωρώ ότι ο κ.Γιαννουλάκης λέει τη μισή αλήθεια. Γιατί; Γιατί οι αριθμοί 
διαβάζονται και με άλλο τρόπο. Θα σας πω τρία νούμερα. Αστικές αναπλάσεις, 
εγκεκριμένος προϋπολογισμός 10.300.000,00€ δεν πληρώθηκε ούτε ένα ευρώ. Γιατί; Μα 
γιατί δε συμβασιοποιήθηκε το έργο γιατί πήγε για το 2012. Τί σημαίνει αυτό; σημαίνει 
αποτυχία του προϋπολογισμού κι ότι κάναμε πλασματικό προϋπολογισμό; σαφέστατα και 
όχι.  



Δεύτερο παράδειγμα. Κατασκευή κλειστού κολυμβητηρίου, 4.850.000,00€. Είναι 
γνωστό ότι αυτό το έργο δε θα γίνει, επίσης είναι γνωστό ότι θα πληρωθεί, πρέπει να 
πληρωθεί ο εργολάβος κάποια χρήματα που του οφείλονται και εν πάση περιπτώσει, 
πρέπει να είναι εδώ μέσα.   

Τρίτον, η κατασκευή κτιρίου πολλαπλών χρήσεων στο Δ.Δ. Ριζωμάτων, δυο 
εξακόσια είκοσι πέντε ευρώ. Ένα έργο το οποίο έγινε προσπάθεια να ενταχθεί, δεν έγινε 
κατορθωτό αυτό γιατί υπήρχαν πιο ώριμες προτάσεις, στην Περιφέρεια και δεν 
εντάχθηκε. Μ’ αυτά τα τρία μόνο που σας είπα είναι 18.000.000,00€. Δηλαδή αν είχαμε 
18.000.000,00€ λιγότερα στον προϋπολογισμό και φτάναμε στο 75% θα ήμασταν 
ευχαριστημένοι; Θα ήμασταν ευχαριστημένοι, άρα δεν είναι ουσία αυτή η οποία ανέφερε 
ο κ.Γιαννουλάκης, υπάρχουν νούμερα τα οποία μπαίνουν γιατί πρέπει να μπούνε, 
υπάρχουν αστάθμητοι παράγοντες και βέβαια θα μπορούσα να μιλήσω και για άλλα 
πολλά ακόμα νούμερα μικρότερα τα οποία δεν υπάρχει λόγος να το κάνω. Επί της ουσίας 
νομίζω ότι ο Δήμος πήγε καλά, δεν έκανε πλασματικό προϋπολογισμό, θα μπορούσε 
σαφώς να πάει καλύτερα, αλλά δεν υπήρχαν και οι οικονομικές δυνατότητες που θα 
μπορούσαν.  

Δάσκαλος: Ακούγοντας τα όσα είπε ο κ.Βοργιαζίδης θα σταθώ λιγάκι στο έργο 
του κολυμβητηρίου. Το δε θα γίνει γιατί; ποιός το αποκλείει; αν πιέσουμε στην κεντρική 
διοίκηση να πάρουμε χρήματα, θα γίνει ή δε θα γίνει; Εργολάβο έχουμε, είναι σε διακοπή 
εργασιών. Εργολάβος υπάρχει, μην αφήνουμε να αιωρούνται κάποια πράγματα. 

Βοργιαζίδης: Πρόεδρε μια διευκρίνηση να δώσω. Δεν έχω να πω κάποιο νέο, 
απλά θέλω να πω ότι είναι ένα έργο που σέρνεται, και μπήκε για να πληρωθεί ο 
εργολάβος, σέρνεται από το 2007 αν θυμάμαι καλά επί Ιωαννίδη, δεν μπαίνουν λεφτά. 

Δήμαρχος: Επειδή υπάρχει έγγραφο και μάλιστα ας το δει ο κ.Τσαβδαρίδης όταν 
είναι στην Αθήνα, υπάρχει έγγραφο την περασμένη εβδομάδα από τη Γενική Γραμματεία 
Αθλητισμού, που λέει ότι για το έργο του κολυμβητηρίου στις πιστώσεις της Γενικής 
Γραμματείας είναι γραμμένο μηδέν. Μάλλον χρειάζεται ο βουλευτής μας, οι βουλευτές 
μας να πιέσουν προς τη Γενική Γραμματεία αν υπάρχουν κονδύλια, να βάλουν χρήματα, 
ο εργολάβος υπάρχει που λέει κι ο Δημήτρης και να γίνει, αλλά χρειάζεται κάποιοι 
οπωσδήποτε να παρέμβουν, κυβερνητικοί παράγοντες προς την κυβέρνηση που πρέπει να 
χρηματοδοτήσει το έργο. 

Πρόεδρος: Πριν δοθεί ο λόγος στη Δήμαρχο, υπάρχει κάποιος αντιδήμαρχος, 
Πρόεδρος θέλει να πάρει το λόγο; Να το κάνω εγώ απευθυνόμενος στον αγαπητό 
κ.Μελιόπουλο.  

Κε Μελιόπουλε με την ιδιότητα του αντιδημάρχου κοινωνικής αλληλεγγύης στην 
προηγούμενη δημοτική περίοδο, θα σας έλεγα λοιπόν ότι εκεί δεν κολλάνε hansaplast και 
δίνουν ασπιρίνες οι γιατροί, είναι μειωτικό και άδικο θα έλεγα σε ένα δίκτυο, σε μια πολύ 
μεγάλη διευρυμένη ομάδα γιατρών οι οποίοι διαθέτουν χρόνο πολύτιμο για να μπαίνουν 
σε ένα εβδομαδιαίο πρόγραμμα που δημοσιοποιείται στις εφημερίδες για να μπορούν 
ενδεείς ανασφάλιστους, να προσφέρουν υπηρεσίες. Βεβαίως εκεί γίνονται ιατρικές 
πράξεις και δε δίνονται μόνο ασπιρίνες, θα σας παρακαλέσω πάρα πολύ, όταν μιλάμε για 
δομές οι οποίες επιτελούν ένα κοινωνικό έργο, να είμαστε φειδωλοί και θα σας έλεγα 
λοιπόν δεν ξέρω αν το κάνατε, έχετε επισκεφθεί το δημοτικό ιατρείο; Ειλικρινά έχω 
απορία, το έχετε επισκεφθεί;  

Δε θέλω απάντηση, ρητορική είναι, αν πήγατε πέστε ναι, εγώ πιστεύω δεν έχετε 
πάει και το αδικείτε. Παρέχουν πρωτοβάθμια φροντίδα υγείας, δεν είναι οι γιατροί εδώ, 
είναι ο κ.Τσαπαρόπουλος κι είναι εδώ κι ο εθελοντής ο Πρόεδρος της δημοτικής ενότητας  
θα μπορούσαν να πάρουν το λόγο και βεβαίως ο κ.Παυλίδης κι η κα Σταυροπούλου.  

Δήμαρχος: Πρόεδρε σίγουρα η φτώχεια φέρνει γκρίνια και μερικές άστοχες 
συγκρίσεις του 2010 με το 2012. Ξέρουμε ότι μεσολάβησε ο «Καλλικράτης», ξέρουμε ότι 
τα ποσά που αφορούσαν το 2010 ουδεμία σχέση έχουν με το 2012 όπου ο Δήμος Βεροίας 
αυξήθηκε κατά τέσσερεις Δήμους.  



Σας λέω για το 2010 σε σύγκριση με το 2011 ή με το 2012, πακέτο είναι, μιλάμε 
για μια διετία αυτή τη στιγμή κ.Γιαννουλάκη και θυμίζω ότι στον προϋπολογισμό του 
2011 εκτός από αυτά που ανέγνωσε ο κ.Γιαννουλάκης είχα πει ότι υπάρχουν τρομερά 
πιεστικά προβλήματα όπως είναι η οικονομική συγκυρία για τη χώρα μας, που ασφαλώς 
είναι στα δυσκολότερα επίπεδα των τελευταίων τουλάχιστον τριάντα ετών, γιατί εκτός 
της οικονομικής κρίσης φτάνουν και στο Δήμο μας όπως και σε όλη την τοπική 
αυτοδιοίκηση, οι αλλαγές του «Καλλικράτη», γιατί ανεξάρτητα από αυτά τα δύο, ο 
Δήμος μας πρέπει να έχει μια σταθερή και αναπτυξιακή πορεία και πιστεύω ότι την έχει, 
και ότι οφείλουμε να φροντίσουμε, πράγμα που επίσης το κάναμε, άμεσα για τη 
σταθεροποίηση της οικονομικής κατάστασης του Δήμου Βέροιας, ώστε να αποφύγουμε 
και στο μέλλον αυτό που πολλοί ελληνικοί Δήμοι όπως δείχνουν τα στοιχεία θα 
υποστούν. Την εφαρμογή δηλαδή του άρθρου 262 του Ν.3852 του 2010, την υπαγωγή 
δηλαδή σε καθεστώς αναγκαστικής εξυγίανσης που σημαίνει την επί τετραετία ανυπαρξία 
οποιασδήποτε δραστηριότητας πλην αυτής που αφορά στην αποπληρωμή των χρεών και 
πληρωμής των ανελαστικών δαπανών, το αποφύγαμε αυτό παρότι γνωρίζετε και τις 
κληρονομιές του «Καλλικράτη» το 2011.  

Επίσης μεταξύ άλλων λέω τότε και οφείλω να προσθέσω με έμφαση, ότι το 2011 
θα προσπαθήσουμε να ενεργοποιήσουμε και τον ιδιωτικό τομεα και με τη μορφή του 
εθελοντισμού ή των χορηγιών, με διαφάνεια και υπέρ μόνο των συμφερόντων της πόλης 
μας και αυτό συνέβη, στη δύσκολη οικονομική περίοδο που βρισκόμαστε, θα δώσουμε 
προτεραιότητα σε συνεχή βελτίωση της αποτελεσματικότητας και της ποιότητας των 
υπηρεσιών μας και αυτό συνέβη μαζί με τις οικονομίες κλίμακας που έγιναν.  

Αυτό όμως που θέλω να τονίσω είναι σε κάθε περίπτωση λόγω της συρρίκνωσης 
των ΚΑΠ, το Δ.Σ., η δημοτική αρχή ως οφείλει, θα καταβάλλει προσπάθειες και θα 
αντιταχθεί σε κάθε ενέργεια ή απόφαση που στοχεύει στην περεταίρω συρρίκνωση των 
πόρων της αυτοδιοίκησης και αυτό συνέβη κα Σοφρόνωφ.  

 Επίσης αυτό που θέλω να τονίσω είναι ότι θα ακολουθήσουμε αλλά και θα 
εφαρμόσουμε πολιτική προτεραιότητας πρώτης γραμμής, μειώνοντας τις λειτουργικές 
δαπάνες και αυτό συνέβη και βρίσκοντας τρόπους να αυξάνουμε τις δαπάνες για την 
παιδεία, την κοινωνική πολιτική και αυτό συνέβη για τους βρεφονηπιακούς σταθμούς, για 
την τρίτη ηλικία και για την κοινωνική μέριμνα και πρόνοια. Αυτές είναι ξεκάθαρα οι 
προτεραιότητες, να μη μένουμε πίσω, ας έρθουμε σ’ αυτά λοιπόν και ας πούμε ότι 
ακούστηκαν διάφορα νούμερα εδώ και συγκρίσεις εκτός των πέντε δήμων έχουμε από το 
2009 μέχρι το 2012, παρά τη μείωση των δήμων από 1.034 σε 325 και σας δίνω τα 
συνολικά στοιχεία, για να μην πούμε σ’ αυτά τα νούμερα εδώ μπορείτε να πείτε, α! τα 
μαγειρέψατε ή τα κάνατε ή τα ράνατε, οι ΚΑΠ από το 2009 έως το 2012 μειώθηκαν 60%. 
Η ΣΑΤΑ μειώθηκε 55,16%. Πολύ συγκεκριμένα νούμερα και αυτά δε χωρούν καμία 
αμφισβήτηση. Ξέρετε, τότε στη Βέροια στέλνουν περισσότερα λεφτά σε σύγκριση με τις 
άλλες πόλεις, μας αγάπησαν!  

Έψαχνε ο κ.Γιαννουλάκης την αλήθεια και συμφωνώ πραγματικά και το είπα και 
στην αρχή στην εισήγησή μου ότι εδώ μεταξύ μας πρέπει να μιλάμε αλήθειες γιατί δε μας 
παίρνει άλλο. Δεν ασχολούμαι με την πολιτική και τα πολιτικά που είπε κάποιος, με τα 
κοινά ασχολούμαι και είναι τιμή μου ότι ασχολούμαι με τα κοινά, πολιτικός δεν 
πρόκειται να γίνω και δε με ενδιαφέρει να γίνω. Το είπε ο κ.Παυλίδης, ποιος μπορεί να 
προϋπολογίσει; πέστε μου ποιος μπορεί να προϋπολογίσει; την Τετάρτη λοιπόν, μαζί με 
όλα τα άλλα, εδώ είναι η πρόσκληση της ΚΕΔΚΕ η οποία ήρθε αργά το μεσημέρι και 
λέει μεταξύ των άλλων θεμάτων γιατί είναι και η συγκέντρωση στο Σύνταγμα, τελευταίο 
θέμα, προτάσεις για τη σύνταξη των προϋπολογισμών των δήμων του έτους 2013. Δεν 
υπάρχουν τρόποι σύνταξης προϋπολογισμών και εδώ θα συζητηθούν οι τρόποι σύνταξης 
προϋπολογισμών και θα γίνουν προτάσεις να δούμε πώς θα κάνουμε προϋπολογισμούς. 
Εδώ έχουμε φτάσει αλλά πρέπει να το κατανοήσουμε όλοι μας αυτό, δεν αρκεί να το 
τραβάει ένας ή δυο αυτό το ζόρι ή δέκα, έτσι; τέθηκαν ερωτήσεις γιατί εισπράξαμε 
λιγότερα, και δεν ξέρω είναι το πασιφανές, βλέπετε εσείς να υπάρχει ρευστό, να 



υπάρχουνε χρήματα και να πληρώνει ο κόσμος τις οφειλές; βλέπετε να πληρώνει την 
εφορία; βλέπετε να πληρώνει τη Δ.Ε.Η.; το είπε ο Θεόφιλος, ότι έχουμε μείωση από 
παντού. Βλέπετε να υπάρχει δυνατότητα ο κόσμος να ανοίξει την τσέπη του και να βγάλει 
λεφτά και να πληρώσει; Δεν είμαστε στο 2010, ούτε στο 2009, ούτε στο 2008, και μιλάω 
για χρόνια δικής μου θητείας, δε μιλάω για τη χλιδή προηγούμενων ετών, γιατί περί 
χλιδής επρόκειτο.  

Εμείς εδώ, γιατί θα το δούμε τώρα στα επόμενα θέματα, θεωρούσαμε τότε ότι 
έχουμε κρίση και δεν αυξάναμε τα τέλη, και τώρα που έχουμε κρίση να δω πού πάμε! 
Είμαι υπέρ των αρμοδιοτήτων, των αυξημένων αρμοδιοτήτων της αυτοδιοίκησης και 
πάλεψα μια ζωή γι’ αυτό και θα παλεύω γι’ αυτό, γιατί θέλω μια ισχυρή τοπική 
αυτοδιοίκηση και έτσι ή αλλιώς θα υποχρεωθούν αφού πάμε δικαστικά και θα τα 
διεκδικήσουμε και ως Περιφερειακή Ένωση Κεντρικής Μακεδονίας αλλά και ως 
Κεντρική Ένωση Δήμων.  Ξεκίνησε ένας δικαστικός αγώνας, νομίζω ότι επειδή είναι 
αντισυνταγματικό αυτό που γίνεται, θα αναλάβουν το κόστος που αναλογεί στην αύξηση 
των αρμοδιοτήτων κάποτε. Λοιπόν, είναι κι ένας τρόπος αυτός για να παλέψεις.  

Υπάρχει πάντοτε μια σύγχυση, άλλο πράγμα είναι τα ευρωπαϊκά και άλλο πράγμα 
είναι οι ΚΑΠ και άλλο πράγμα είναι η ΣΑΤΑ και άλλο πράγμα είναι ο «ΘΗΣΕΑΣ»! Είναι 
τελείως διαφορετικά πράγματα, γιατί τα συγχέουμε; Να τα συγχέει ο κόσμος, ας την ευχή 
εντάξει, δεν είναι υποχρεωμένοι να ξέρουν, αλλά μέσα σ’ αυτήν την αίθουσα δε 
δικαιολογείται κανείς να συγχέει αυτά.  

Μια και τίθεται το θέμα των προμηθευτών, πότε η κυβέρνηση θα πληρώσει τα 
ληξιπρόθεσμα, να έρθουν κάποια χρήματα, πήραμε τη δόση τώρα, άρα είχε υποσχεθεί ο 
υπουργός των Εσωτερικών, περιμένετε βρε παιδιά να πάρουμε τη δόση μας και αφού την 
πάρουμε τη δόση μας θα τα βάλουμε πάλι όλα πάνω στο τραπέζι να τα κουβεντιάσουμε. 
Αν θέλουμε να κινηθεί η αγορά ας έρθουν τα χρήματα στους Δήμους να κινηθεί η αγορά. 
Κάποιος μίλησε για αποχιονισμό, ξέρετε τί ξοδεύτηκε πέρυσι για τον αποχιονισμό. Ο 
κ.Τσαβδαρίδης, δε θα αποχιονιστούνε λέει τα χωριά και οι άνθρωποι θα μείνουν 
αποκλεισμένοι. Εδώ είναι ο Σωκράτης αν δεν έφυγε, δεν ξέρω αν μείνανε αποκλεισμένοι 
μισή ώρα στο Δάσκιο και κανένα άλλο χωριό δεν αποκλείστηκε ακόμα και το 
Ξηρολίβαδο με μηδέν κατοίκους και μόνο αδέσποτα σκυλιά, ήταν ανοιχτό και με κίνδυνο 
της ζωής του αρμοδίου αντιδημάρχου και του αρμόδιου χειριστή που πήγαν επάνω. 
Εξακόσια χιλιάρικα περίπου υπολογίζουμε ότι πληρώσαμε για τον αποχιονισμό πέρυσι 
από αυτά που δεν είχαμε και φέτος θα τα πληρώσουμε από αυτά που δεν έχουμε, γιατί 
είναι προτεραιότητα να μπορεί να αισθάνεται ασφάλεια και να μπορεί ο κόσμος να 
αισθάνεται καλά όπου και να βρίσκεται σ’ αυτόν τον τεράστιο πια Δήμο.  

Όσο για τις Βρυξέλλες, δεν είναι εδώ ο κ.Τσαβδαρίδης, πριν από λίγο τον ρώτησα 
αν όρισε εκπρόσωπο, γιατί στις 10 Ιανουαρίου η μόνη ελληνική πόλη που θα συμμετέχει 
στην παρουσίαση των προγραμμάτων που συμμετέχουν οι ευρωπαϊκές πόλεις, του 
κορυφαίου ευρωπαϊκού προγράμματος, είναι η Βέροια. Του είπα λοιπόν επειδή δε θέλω 
να πάνε από τη συμπολίτευση, κ.Τσαβδαρίδη είχατε ορίσει τον κ.Βασιάδη, τον 
ειδοποιήσατε τον κ.Βασιάδη αν μπορεί 10 Ιανουαρίου να πάει στις Βρυξέλλες; Ξέρει 
πολύ καλά ότι τρέχουν ευρωπαϊκά προγράμματα και μάλιστα αυτό που λέω, ότι 
πρωτοπορεί η Βέροια στα ευρωπαϊκά το εννοώ και νομίζω ότι κι εσείς το ξέρετε, άσχετα 
αν δεν το παραδέχεστε.  

Επίσης υπάρχει ένα ακόμη θέμα, επειδή έχουμε εξασφαλίσει θέσεις για ογδόντα 
νέους Ισπανία, Ιταλία, σε διάφορα κράτη όπου θα πάνε να μείνουν με τους μήνες και να 
εκπαιδευτούν και να έρθουν με το ανώτερο πτυχίο της γλώσσας, φροντίστε όλοι να 
ενημερώσετε τον περίγυρο σας και ιδίως το βουλευτικό γραφείο, νομίζω ότι θα έχει νέους 
να στείλει προκειμένου να συμμετέχουν σ’ αυτά τα προγράμματα του Δήμου Βέροιας.  

Τα προγράμματα είναι ανοιχτά για πολλές θέσεις αλλά οι νέοι που έχουν τα 
αντίστοιχα προσόντα ίσως δεν είναι τόσο πολλοί. Μια κουβέντα μόνο για τις δωρεές. 
Δωρεά Καραναστάση. Το σπίτι της Καραναστάση θα φιλοξενήσει ή φιλοξενεί, το 
συμβουλευτικό κέντρο που ενημέρωσε προηγουμένως η κα Σταυροπούλου. Το σπίτι, το 



καλύτερο διατηρητέο της Βέροιας, το οποίο αγοράστηκε με τα λεφτά Καραναστάση, 
αυτή τη στιγμή επειδή καθυστέρησε, δεν ενέκρινε η επίτροπος την πληρωμή του 
μελετητή, αυτή τη στιγμή ολοκληρώνονται οι παρατηρήσεις στη μελέτη και ο μελετητής 
κρατούσε φυσικά μέχρι να δικαιωθεί δικαστικά και να πάρει τα λεφτά του ενάμιση χρόνο 
στο συρτάρι του τη μελέτη και δεν τη παρέδιδε. Ολοκληρώνονται οι παρατηρήσεις στη 
μελέτη και μπορεί να ξεκινήσει η κατασκευή του σπιτιού. Για το σπίτι Χατζίκου γίνεται η 
μελέτη, σας το είπα και άλλη φορά από τους συμμετέχοντες στο πρόγραμμα URBACT 
την οικολογική αποκατάσταση, απολύτως πρωτοποριακή και γίνονται ήδη παρεμβάσεις 
σε συνεργασία με τους συλλόγους. Ξεκίνησε πρώτα ο σύλλογος Μικρασιατών με πολύ 
διάθεση εκεί τις εργασίες και φαντάζομαι ότι και το Λύκειο θα μπει σ’ αυτούς τους 
ρυθμούς.  

Κλείνω Πρόεδρε πολύ σύντομα, γιατί εδώ πολύ εύκολα λόγια λέμε αλλά αυτή τη 
διετία εντάχθηκαν ή μελετήθηκαν και κατατέθηκαν για να ενταχθούν ή υλοποιούνται ή 
δημοπρατούνται τα εξής έργα: ενεργειακή αποδοτικότητα, επιχειρησιακός σχεδιασμός 
πυροπροστασίας, ανάπλαση παιδικών χαρών, μεταφορά απορριμμάτων container, 
ανάδειξη οικισμού Σελίου, σήμανση αξιοθέατων Βεργίνας, τεχνική βοήθεια μελετών 
ΕΣΠΑ, τηλεφροντίδα υγεία, βοήθεια στο σπίτι, εξοπλισμός ειδικών σχολείων, 
πολεοδομικός σχεδιασμός, παρακαλώ να έχετε την υπομονή, άκουσα πολλά, προμήθεια 
κάδων ανακύκλωσης μικρού απορριμματοφόρου, προμήθεια κάδων κομποστοποίησης 
μικρού απορριμματοφόρου, ανέγερση σχολείου στα Γιοτζαλίκια, αντιπλημμυρική 
Ριζωμάτων, προσθέτω και την αντιπλημμυρική της Βέροιας που δεν υπάρχει, ανάπλαση 
Πλατείας Πλατάνων, ανάπλαση κόμβων Ακροπόλεως, διαμόρφωση περιμετρικού χώρου 
γέφυρας Κούσιου, ανάπλαση κοινόχρηστων χώρων Βεργίνας, ανάπλαση κοινόχρηστων 
χώρων Παλατιτσίων, ανάδειξη πεζοδρόμηση οικισμού Σφηκιάς, (Στο σημείο αυτό 
γίνεται αλλαγή μαγνητοφώνησης της επόμενης πλευράς κασέτας) κτίριο πολλαπλών 
χρήσεων Ριζωμάτων, πολυδύναμο περιφερειακό ιατρείο Ριζωμάτων, πολύ-ιατρείο 
Βέροιας, αρδευτικές υποδομές Πολυδενδρίου, υδατοδεξαμενή Δασκίου, αρδευτικές 
υποδομές Χαράδρας, κλειστά δίκτυα άρδευσης Μέσης Αγίας Βαρβάρας, πυροσβεστικός 
σταθμός Ριζωμάτων, Μουσείο Βεργίνας που ποτέ δε θα γινόταν αν δεν το είχαμε κάνει 
σημαία και δεν πιέζαμε και δεν το φτάναμε εκεί που έφτασε μέσω του συντοπίτη τότε 
υπουργού και της Γεωργίας Ζεμπελιάδου, αστική ανάπλαση, γέφυρα Κούσιου, 
κατασκευή δικτύου αποχέτευσης του οικισμού Μακροχωρίου, ολοκλήρωση εσωτερικού 
δικτύου αποχέτευσης οικισμού Κάτω Βερμίου, εσωτερικό δίκτυο αποχέτευσης οικισμού 
Πατρίδας Δήμου Βέροιας και εξωτερικός αγωγός από Πατρίδος οικισμό Λαζοχωρίου, 
κατασκευή μεμονωμένης εγκατάστασης επεξεργασίας λημμάτων τοπικής κοινότητας 
Πολυδενδρίου, προμήθεια, εγκατάσταση και θέση σε λειτουργία συστήματος τηλε-
ελέγχου τηλεχειρισμού και ελέγχου. Δημοπρατήθηκαν αυτά κ.Τσαβδαρίδη, κάντε 
υπομονή, γιατί δε σας αρέσει; Εξωτερικός αγωγός ύδρευση από πηγές Μαυρονερίου έως 
οικισμό Αγίας Βαρβάρας ολοκληρώθηκε, εξωτερικός αγωγός ύδρευσης οικισμού 
Βεργίνας.  

Πρόεδρε προφυλάξτε με. Όταν έθεσαν αυτά τα θέματα δεν απάντησα, απαντάω 
μια φορά στο τέλος, αν δεν αρέσουν αυτά που λέω, παρακαλώ τουλάχιστον με ευγένεια 
και υπομονή.  

Πρόεδρος: Δεν μπορεί να λογοκρίνουμε την απάντηση της Δημάρχου, κρίνεται η 
Δήμαρχος κι από εσάς κι από όλους μας κι από τους δημοσιογράφους κι όσοι 
παρίστανται. Επιτρέψτε τη Δήμαρχο να εκφραστεί. Βοηθήστε να ολοκληρωθεί η 
συζήτηση.  

Δήμαρχος: Παρατίθενται εδώ είκοσι έργα που έχουν υλοποιηθεί από την 
Αναπτυξιακή, έργα επίσης που βρίσκονται σε διαδικασία δημοπράτησης, για να μην τα 
απαριθμώ όλα, έργα που βρίσκονται σε διαδικασία αξιολόγησης, είναι σαφέστατα τα 
στοιχεία και τα ποσά, προτάσεις που υποβλήθηκαν και δεν αξιολογήθηκαν ακόμη αλλά 
επειδή υποβλήθηκαν και ελέγχουμε όλη τη διαδικασία τους. Ξέρουμε ότι εγκρίνονται, γι’ 
αυτό τις συμπεριλαμβάνουμε εδώ, είναι τα ευρωπαϊκά τα οποία ούτως ή άλλως 



υλοποιούνται, είναι αυτά που μελετούνται και είναι και αυτά που έχουν υποβληθεί, εκτός 
από τα κοινωνικά που συνεχίζουν να τρέχουν, το βοήθεια στο σπίτι, το ΚΑΠΗ με τις 
επιδοτήσεις, τους παιδικούς σταθμούς ΚΔΑΠ, ΚΗΦΗ, μαζικός αθλητισμός κλπ, είναι 
αυτά που υποβλήθηκαν στην ΕΕΤΑΑ,  που δεν τα έχουμε συμπεριλάβει.  

Επίσης από εδώ λείπουνε το συμβουλευτικό κέντρο, η δια βίου μάθηση και 
βεβαίως κάντε λίγη υπομονή κι έρχονται άλλα μεγάλα προγράμματα τα οποία θα λύσουν 
μεγάλα προβλήματα περιφερειακά της πόλεως, όχι εντός του αστικού κέντρου, εντός του 
αστικού κέντρου ολοκληρώνεται όλη η διαδικασία.  

Τσαβδαρίδης: Πρόεδρε, ζητώ να γίνει ονομαστική ψηφοφορία. 
Πρόεδρος: Κ. Τσαβδαρίδη, το αίτημά σας για ονομαστική ψηφοφορία γίνεται 

δεκτό. Η γραμματέας θα εκφωνεί ένα - ένα τα ονόματα με βάση την εκλογή τους και θα 
ψηφίζετε ονομαστικώς υπέρ ή κατά της εισήγησης της αντιδημάρχου Ελισάβετ 
Αρχοντάκη. Παρακαλώ ν’ αρχίσει η ονομαστική ψηφοφορία. 

Στη συνέχεια η γραμματέας φώναζε τα ονόματα του συμβούλων και αυτοί 
δήλωναν την παρουσία τους και αν υπερψηφίζουν ή καταψηφίζουν την παραπάνω 
εισήγηση. Έτσι: 

Υπέρ της εισήγησης ψήφισαν είκοσι (20) σύμβουλοι, οι: 
Δ. Δάσκαλος, Μ.Σουμελίδης, Θ. Θεοδωρίδης, Γ.Μιχαηλίδης, Α. Λαζαρίδης, 
Ν.Τσιαμήτρος, Β. Σταυροπούλου-Μπακαμτζόγλου, Ε.Αρχοντάκη, Π. Παυλίδης, 
Θ.Αγγελίνας, Λ. Πουλασουχίδης, Κ. Βοργιαζίδης, Ν.Μωυσιάδης, Ν. Μαυροκεφαλίδης, 
Π.Τσαπαρόπουλος, Α.Καγκελίδης, Μ.Παπαϊωάννου, Θ.Κορωνάς, Γ.Κάκαρης, 
Β.Παπαδόπουλος. 
 Αρνητική ψήφο έδωσαν δεκατρείς (13) δημοτικοί σύμβουλοι, οι: Λ.Τσαβδαρίδης, 
Α. Νεστορόπουλος, Α.Γκαμπέσης, Κ.Κοστογλίδου, Β.Γιαννουλάκης, Ε.Γουναράς, 
Γ.Σουμπέκας, Κ.Παναγιωτίδης, Δ.Γκέκα, Α.Παπαδόπουλος, Γ.Μελιόπουλος, 
Ι.Αγγέλογλου και Ι.Σοφρόνωφ. 

Λευκή ψήφο έδωσε ο δημοτικός σύμβουλος Χ.Τσιούντας. 
Το Δ.Σ. μετά από διαλογική συζήτηση αφού έλαβε υπόψη: 

1.- Το από 5-12-2012 εισηγητικό σημείωμα της αντιδημάρχου οικονομικών Ελισάβετ 
Αρχοντάκη. 
2.- Τις υπ’ αριθ. 454 και 678/2012 αποφάσεις της Οικονομικής Επιτροπής 
3.- Την αριθ. 2093/2012 απόφαση της Αντιδημάρχου Οικονομικών Ε.Αρχοντάκη, με την 
οποία ανέθεσε στην εταιρεία ΣΟΛ Α.Ε. τον έλεγχο των οικονομικών καταστάσεων του 
Δήμου, χρήσεως 2011. 
4.-Τα παραπάνω στοιχεία του απολογισμού, τον ισολογισμό και τα αποτελέσματα χρήσης 
του Δήμου Βέροιας διαχειριστικής περιόδου 2011. 
5.- Την σχετική έκθεση ελέγχου του παραπάνω ορκωτού ελεγκτή-λογιστή. 
6.- Ότι στη συνεδρίαση παραβρέθηκαν ο ορκωτός ελεγκτής-λογιστής που συνέταξε το 
παραπάνω πιστοποιητικό και ο Προϊστάμενος της Δ/νσης Οικονομικού του Δήμου. 
7.- Το αποτέλεσμα της ψηφοφορίας. 
8.- Τις διατάξεις του άρθρου 163 του Ν. 3463/2006 (Κ.Δ.Κ.) και των άρθρων 72 & 267 του 
Ν. 3852/2010 (Πρόγραμμα Καλλικράτης). 
 

Αποφασίζει κατά Πλειοψηφία 
  

Α) Εγκρίνει τον παραπάνω απολογισμό εσόδων και εξόδων του Δήμου Βέροιας, 
οικονομικής χρήσης 2011, κατά τον οποίο τα έσοδα ανήλθαν σε 41.898.439,70€, τα 
έξοδα σε 38.796.603,54€ και το χρηματικό υπόλοιπο σε 3.101.836,16€, όπως λεπτομερώς 
αναγράφονται στον οικείο απολογιστικό πίνακα. 

Β) Εγκρίνει τον ισολογισμό διαχειριστικής περιόδου 2011 του Δήμου Βέροιας, ο 
οποίος εμφανίζει γενικό σύνολο ενεργητικού 142.490.719,71€, γενικό σύνολο παθητικού 
142.490.719,71€ και καθαρά αποτελέσματα (Πλεόνασμα) χρήσης 37.617,86€. 
 



Η απόφαση έλαβε αύξ. αριθμό  717/2012 
.............................................................................................………................................. 
 Αφού εξαντλήθηκαν τα θέματα της ημερήσιας διάταξης λύθηκε η συνεδρίαση 
συντάχθηκε το πρακτικό αυτό και υπογράφηκε ως εξής: 
 

Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ Η ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ 
 
 

Νικόλαος Μαυροκεφαλίδης 

 
 

Δημητρούλα Γκέκα 
ΤΑ  ΜΕΛΗ ΠΡΟΕΔΡΟΙ ΔΗΜΟΤΙΚΩΝ ΚΟΙΝΟΤΗΤΩΝ 

Δ. Δάσκαλος  Η. Τσιαμήτρος  
Μ. Σουμελίδης  Δ. Κουλουριώτης  
Θ. Θεοδωρίδης     
Γ. Μιχαηλίδης   ΠΡΟΕΔΡΟΙ & ΕΚΠΡΟΣΩΠΟΙ 

ΤΟΠΙΚΩΝ ΚΟΙΝΟΤΗΤΩΝ 
 

Α.  Λαζαρίδης  Σ.  Μισοκέφαλος  
Ν.  Τσιαμήτρος  Ν. Αγγέλου  
Β. Σταυροπούλου-Μπακαμτζόγλου     
Ε. Αρχοντάκη-Γεωργίου     
Π. Παυλίδης     
Θ. Αγγελίνας     
Λ. Πουλασουχίδης     
Κ. Βοργιαζίδης     
Ν. Μωυσιάδης     
Π. Τσαπαρόπουλος     
Α. Καγκελίδης     
Μ. Παπαϊωάννου     
Θ. Κορωνάς     
Γ. Κάκαρης     
Β. Παπαδόπουλος     
Λ. Τσαβδαρίδης     
Α.  Νεστορόπουλος     
Α. Γκαμπέσης     
Κ. Κοστογλίδου     
Α. Βασιάδης     
Β. Γιαννουλάκης     
Χ. Τσιούντας     
Ε. Γουναράς     
Γ. Σουμπέκας     
Κ. Παναγιωτίδης     
Α. Παπαδόπουλος     
Σ.  Κουμτσίδης  

Ακριβές απόσπασμα 
Βέροια  2-1-2013 

Η Δήμαρχος 
 
 
 

ΧΑΡΙΚΛΕΙΑ 
ΟΥΣΟΥΛΤΖΟΓΛΟΥ - ΓΕΩΡΓΙΑΔΗ 

Ι. Σοφρόνωφ-Ταμπάκη 
Γ. Μελιόπουλος 
Ι. Αγγέλογλου 
  
  
  
  
  

 
 
 
 
 


